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Posledného apríla, ako asi celé Slovensko, sme 
zopakovali tradíciu a stretli sme sa podvečer 
na Stavaní mája. Od fontány vyšiel sprievod, v 

ktorom kráčali členovia našich spolkov, deti z MŠ a 
dievčatá 9. ročníka ZŠ, ktorý prišiel k máju. Dievčatá 
naň uviazali stužku. O to, aby sme máj podvihli do 
výšky bezpečne, sa postarali členovia DHZ Jaslovské 
Bohunice. Pod už postaveným májom deti zaspievali, 
zatancovali, zarecitovali pripravené pásmo. Po nich 
nasledovala FSSk BLAVANKA s pásmom ľudových 
piesní. Všetkých sme pozvali na dobrý guláš, kto-
rý nám navarila Kuchyňa z Paderoviec , pán Milan 
Henček. Do tanca a na počúvanie hrala skupina Bo-
rovienka. Akcia sa vydarila, počasie nám vyšlo. Ďa-
kujeme všetkým, ktorí sa jej zúčastnili. 
Viac foto nájdete na webe obce. 

M.O.
Foto: M.O., D.H.

POslednéhO aPríla sme rOBili 
tO, čO celé slOvenskO

trhová sobota 
V sobotu 5. mája sme sa rozhodli uskutočniť 
predaj priesad a kvetín. Predávali sa rôzne druhy 
. Kupujúci si mohli vybrať a nemuseli cestovať. 
Počasie bolo pekné a predaj sa vydaril. 

M.O.
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editOriÁl

Asi väčšina z nás má rada oslavy. Najmä 
tie narodeninové. Keď sme sami osláven-
ci,  dostávame darčeky. Keď sme pozvaní 
ako gratulanti, darčeky nesieme.  Niekedy 
je to riadna fuška, doniesť niečo originál-
ne. Čo ale v prípade, keď narodeninovým 
oslávencom je obec? Tá naša. Má 905 ro-
kov. Presnejšie toľko rokov uplynulo od 
prvej písomnej zmienky o nej. Starenka 
alebo dáma v najlepšom veku? Keď sa 
na obecnom úrade zastavia cudzí ľudia, 
všetci sú nadšení z toho, ako obec vyze-
rá a čo tu všetko máme. My domáci si to 
už ani neuvedomujeme, berieme to ako 
samozrejmosť. Naša obec je teda udržia-
vaná dáma, ktorá vekom naberá na kráse. 
Pri príležitosti 900. výročia bola vydaná o 
nej kniha V presýpaní času. Prílohou no-
vín je aj krátke zhrnutie toho, čo sa v nej 
za tých 5 rokov udialo.

Dôvodom na narodeninovú oslavu majú 
aj športovci. Oslávia 90. výročie založenia 
športových klubov. Všetci ste na naro-
deninovú párty pozvaní.  Darčeky nosiť 
nemusíte, príďte len oslavovať.

V lete sa príďte do amfiteátra zabaviť na 
Gulášovú pohodu, Countryfes Bohunice 
a záver leta bude vo veľkom štýle – kon-
cert kapely Horkýže slíže.

Život ale nie je len oslava. Tá nasleduje 
až vtedy, keď sme zabezpečení a máme 
hojnosť. O to, aby sme na oslavách mali 
čo jesť, sa postará dobrá úroda na našich 
poliach. A k tomu potrebujeme drobné 
usilovné včely. O tom, ako sa dá včeláriť 
aj na malej záhrade, sa porozprávame s 
dlhoročným včelárom.

Naši stolní tenisti prepisujú svoje histo-
rické úspechy. Stojí za tým úsilie, vytvo-
rené dobré podmienky, ale aj systematic-
ká práca s mládežou. Veď žiaci sa dvakrát 
zúčastnili majstrovstiev Slovenska.

Stojíme na začiatku leta a rodičia pred 
dilemou, čo s deťmi cez prázdniny. Obec 
prispeje svojou malou čiastkou, opäť 
otvára Denný letný tábor.  

Všetkým prajem krásne leto, plné zážit-
kov.

V termíne 23.5. – 24.5.2018 sa v bratislavskej 
Inchebe konal 29. snem Združenia miest a 
obcí Slovenska. Na rokovaní sa zišlo do 800 
starostov a primátorov z celého Slovenska, 
ktorí boli schválení na snemoch jednotlivých 
regiónov. 

Prvý deň rokovania otvoril 1. podpredseda 
ZMOS a primátor Nitry, Jozef Dvonč. Po jeho 
vystúpení prečítal hodnotiacu správu predseda 
ZMOS, Michal Sýkora, ktorý poukázal na to, 
že samosprávy je potrebné odbremeniť od zby-
točných povinností. Rokovania sa ďalej zúčast-
nili okrem prezidenta Andreja Kisku, pred-
sedu vlády Petra Pellegriniho, predsedníčky 
Ústavného súdu Ivetty Macejkovej aj poslanci, 
členovia vlády a ďalší hostia. 

Na konci prvého dňa bola vyhlásená súťaž 

pod názvom Oskar bez bariér. Ide o morálne 
ocenenie miest a obcí za rok 2017, ktoré sa v 
praktickom živote rozhodli zbúrať bariéry tak 
architektonické ako aj ľudské. Za mestá získala 
ocenenie miestna časť Bratislava –  Staré Mes-
to a za obce obec Lenka. Druhý deň  mali prí-
tomní priestor na diskusiu. Snem sa zaoberal 
plnením úloh z minulého snemu a návrhom na 
určenie priorít do ďalšieho obdobia. Rokova-
lo sa o odpadovom hospodárstve, o rozdelení 
pôsobnosti v školstve medzi štátom a samo-
správou, majetkovoprávnym vyrovnaním  po-
zemkov pod objektmi v majetku miest a obcí, 
zjednodušení verejného obstarávania, príprave  
nového stavebného zákona a taktiež aj o mo-
dernizácii samosprávy. 

Božena Krajčovičová, starostka

samospráva je zavalená povinnosťami

Raz do roka členovia Občianskej infor-
mačnej komisie absolvujú zahraničnú 
pracovnú cestu, počas ktorej navštevujú 
jadrové zariadenie v tej-ktorej krajine.  
V tomto roku to bola zahraničná cesta do 
Švajčiarska.  Odchod autobusu bol 6. mája 
2018 o 7. hod.  zo železničnej stanice v  
Trnave. Po dvanástich hodinách v auto-
buse s menšou prestávkou na obed sme 
sa ubytovali v hoteli na okraji nemeckého 
mesta Memmingen. Na druhý deň sme 
ráno o 7.15 vyrazili na návštevu jadrovej 
elektrárne Beznau vo Švajčiarsku. 

Atómová elektráreň Beznau patrí k najstar-
ším elektrárňam na svete. Má dva reaktory 
a I. blok bol spustený do prevádzky od roku 
1969, II. blok o dva roky neskôr. Obidva 
bloky majú inštalovaný výkon 380 MW.  
V roku 2015 boli odstavené obidva bloky z 
dôvodu modernizácie  zariadenia a ochrany 
proti zemetraseniam a povodniam a taktiež 
kvôli aktualizovaniu počítačového systému. 
V roku 2018 bol spustený do prevádzky je-
den blok a to aj napriek rôznym protestom 
Greenpeace a ďalších dvoch environmentál-
nych organizácii pôsobiacich vo Švajčiarsku.  
Zástupcovia elektrárne nám pri prezentácii 
elektrárne zdôraznili, že veľmi dôležitá je 
symbióza medzi obcou, v ktorej má elektrá-
reň sídlo, a samotnou elektrárňou. Toto sa 
im potvrdilo hlavne v dobe, keď sa po havá-
rii elektrárne vo Fukušime uvažovalo o od-
stavení  elektrárne Beznau. Práve vtedy boli 
občania obce proti odstaveniu elektrárne. 

Spaľovanie RAO v plazmovej prevádzke

Ďalšou našou zastávkou bola spoloč- 
nosť Zwilag, ktorá sa zaoberá spracovaním 

a uskladňovaním rádioaktívneho odpa-
du z jadrových elektrární, z priemyslu, ale 
aj zo zdravotníctva, ktoré sú vytvorené vo 
Švajčiarsku, ako napr. palivové tyče z jadro-
vých elektrární, odpady všetkých kategórií 
z prepracovania tyčí vyhoretého paliva zo 
švajčiarskych zdrojov v zahraničných za-
riadeniach na prepracovanie, spracovanie 
rádioaktívneho lekárskeho, priemyselného 
a výskumného odpadu.  Spoločnosť Zwilag 
ako prvá na svete používa metódu spaľo-
vania rádioaktívneho odpadu v plazmovej 
prevádzke. Rádioaktívny odpad nie je spa-
ľovaný ako zvyčajne, ale je tepelne rozlože-
ný alebo roztavený pri teplote do 20 000 °C.  
Žiadny proces spaľovania nemôže znížiť rá-
dioaktivitu, ale zníži jeho objem.  

Okrem spracovania odpadu spaľovaním sa 
používajú aj iné technológie, napr. vitrifi-
kácia alebo bitumentácia. Na skladovanie 
vysoko rádioaktívneho odpadu, resp. vyho-
reného paliva používajú suchý systém ukla-
dania a skladovania. Za spracovávanie odpa-
du platia ročne miestnej samospráve 1,3 mil. 
švajčiarskych frankov.

Počas pracovnej cesty sme ešte navštívili 
výrobňu syra Appenzell v meste St. Gallen 
a kostol s kláštorom a knižnicou v St. Galle-
ne, ktoré sú zapísané v listine svetového de-
dičstva UNESCO. V stredu ráno o siedmej 
sme sa vybrali na viac ako 12-hodinú cestu 
domov, ktorá sa nám vďaka preplneným 
cestám predĺžila až do neskorých nočných 
hodín. 

Božena Krajčovičová, starostka

starOstOvia navštívili  
JadrOvú elektrÁreň Beznau
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Od posledného vydania Blavských novín zasadalo obecné zastupi-
teľstvo 2x, 16.4. (prítomných 8 poslancov z 9 – 88,88%) a 24.4.2018 
(prítomných 7 poslancov z 9 – 77,77%).

Vzalo na vedomie:
uzn. 627/VII - kontrolu plnenia uznesení,
uzn. 628/VII - správu o činnosti hlavnej kontrolórky za rok 2017,
uzn. 630/VII - rozpočtové opatrenia č.1-4/2018,
uzn. 637/VII - správu zo zasadnutia Komisie pre ochranu verejné-
ho záujmu z preskúmania majetkového priznania starostky za rok 
2017,
uzn. 643 - 646/VII - udelenie Ceny starostu obce  RNDr. Karolovi 
Gajdošovi za dlhoročný prínos pri rozvoji stolného tenisu a výchove 
mládeže v obci, in memoriam Celestínovi Gajarskému za dlhoročný 
prínos pri rozvoji športu a výchove mládeže v obci, in memoriam 
Jozefovi Lukovičovi  za prínos k založeniu športových klubov a roz-
voj športu v obci, Radoslavovi Tomašovičovi za dlhoročný prínos 
pri rozvoji športu a vzornú reprezentáciu obce, 
uzn. 650/VII - informáciu o súdnom spore spoločnosti Regatel s.r.o.

Schválilo:
uzn. 626, 641/VII – program zasadnutia,
uzn. 629/VII – VZN č.111 – doplnenie nových ulíc v obci,
uzn. 631/VII - RO č. 1OZ-44OZ a úpravu rozpočtu obce 1/2018 
(viď tab.č.1),
uzn. 632/VII - zníženie presunu financií z rezervného fondu (RF) 
do príjmov obce v roku 2018 o 305 tis. € a úpravu použitia pros-
triedkov RF v roku 2018 (viď tabuľka č.2),
uzn. 633/VII – schválilo predloženie žiadosti na NFP na podporu 
zberu triedeného komunálneho odpadu a finančnú spoluúčasť obce 
7 681,80 € z maximálnej výšky celkových oprávnených výdavkov 
153 636 € 
uzn. 634/VII - odpredaj pozemkov ako prípad hodný osobitého 
zreteľa v k. ú. Bohunice  v celkovej výmere 295 m2 v cene 2950 € 
žiadateľovi Ing. Erikovi Oravcovi, Jasl. Bohunice,
uzn. 635/VII – o odkúpení pozemkov, 1236 m2, na LV č.1275, k. ú. 

Bohunice, do majetku obce,
uzn. 636/VII – členov prípravného výboru, ktorí budú zastupovať 
obec pri jednoduchých pozemkových úpravách na IBV Kopanice 
– Božena Krajčovičová, starostka a Ing. Štefan Dubovský, poslanec 
OZ,
uzn. 638, 639/VII - Dodatok č.2 k Zriaďovacej listine ZUŠ a ZŠ s 
MŠ,
uzn. 640/VII - výnimku z predpisu k získaniu finančnej podpory na 
výmenu strešnej krytiny pre Ľubicu Bangovú, Jasl. Bohunice,
uzn. 642/VII - Cenu obce Jasl. Bohunice pre ŠK Blava 1928 - Stol-
notenisový klub za dosiahnutie historického úspechu v sezóne 
2017/18,
uzn. 647/VII - udelenie finančnej odmeny vo výške 200 € pre  Ma-
luniakovú Lauru, Junasovú Patríciu, Gulu Pavla, Kučeru Petra, Ná-
daskú Lauru, Mrvovú Alexandru, Remenárovú Leu a Obala Patrika 
za dosiahnuté výsledky v tenise a vzornú reprezentáciu obce,
uzn. 648/VII - odkúpenie pozemkov v k. ú. Jaslovce do majetku v 
cene 10 €/m2 od 19 vlastníkov pozemkov v lokalite Kopanice (ide o 
pozemky, na ktorých budú vybudované cesty a chodníky),
uzn. 649/VII - do komisie pre pridelenie pozemkov na Dubovej ul. 
poslancov: Ing. Ľuboša Bokora, Miroslava Gajarského a Ing. Petra 
Slivenského,
uzn. 651/VII – poradovník na jednoizbové byty: 1. Michal Šipka, 
Jasl. Bohunice, 2. Alojz Važan, TT, 3. Róbert Greguš, Radošovce, 
4. Katarína Šajšová, Pohorelá, 5. Miroslav Hrčka, Jasl. Bohunice, 6. 
Lucia Talajková, Jasl. Bohunice, 7. Ján Želonka, Jasl. Bohunice, 8. 
Ľuboš Hrčka, Jasl. Bohunice.

Neschválilo:
dotáciu na opravu oplotenia, pozastavenie nájmu, zriadenie eloko-
vaného pracoviska ZUŠ.

Uznesenia sú krátené. Plné znenie zápisníc nájdete na webovej 
stránke obce v záložke Samospráva.          

BH             

máme nové ulice 
– lúčna, školská a športová 

Z rokovaní obecného zastupiteľstva

PaderOvce zOstali Bez OBchOdu
Kto má možnosť denne navštíviť obchod a za-
kúpiť si potrebný tovar, si ani len nevie pred-
staviť, že by túto vymoženosť nemal. Vďaka 
hypermarketom pomaly zatvárajú svoje pre-
vádzky drobní podnikatelia, hlavne v obciach. 
Čím menšia obec, tým väčšie problémy. 

Od odchodu pani Márie Čapkovičovej, pre-
vádzkarky potravín s rozličným tovarom a 
pohostinstva, do dôchodku sa v týchto pre- 
vádzkach vystriedalo niekoľko podnikateľov, 
ale nie nadlho. Nakoniec sa predajňa potravín 
a rozličného tovaru zrušila. 

Aj keď sa na obec doteraz neobrátili občania 
Paderoviec so žiadosťou o zabezpečenie pre-
daja základných potravín, situácia nám nie je 
ľahostajná. So zástupcom starostu a poslan-
com obecného zastupiteľstva, Viliamom Čap-
kovičom, hľadáme riešenie tohto problému. 

V blízkom okolí nikto neprevádzkuje pojazd-
nú predajňu, preto tadiaľto cesta nevedie. Veľ-
mi nás potešilo, keď sa začiatkom tohto roka, 
začala prevádzka bývalých potravín opravovať. 
No nakoniec z radosti nebolo nič, pretože te-
raz je tam už predajňa motoriek.  

Začiatkom júla chceme skúšobne spustiť pro-
jekt, ktorý bude určený v prvom rade pre ľudí, 
ktorí nemajú možnosť (napr. pre zdravotný 
stav) nakúpiť si v Jaslovských Bohuniciach 
alebo vo vzdialenejších obchodoch. Spočiatku 
uvažujeme nad tým, že si bude možné objed-
naný tovar zakúpiť 2x v týždni (v pondelok a v 
piatok). Objednávkový kupón s poučením  je v 
prílohe týchto Blavských novín, určených pre 
občanov miestnej časti Paderovce. 

Božena Krajčovičová, starostka

Koncom roka sa dokončila spevnená plocha 
pred poštou spolu s výťahom, ktorý doteraz 
nebol spustený. Do prevádzky môže byť uve-
dený až po kolaudácii. Jedným z dokladov 
potrebných ku kolaudácii je aj porealizačné 
zameranie. Pri tomto meraní sa zistilo, že sú 
existujú rozdiely medzi skutočnou výmerou  
a záznamom v katastri. Ešte v marci sme 
požiadali o opravu údajov, ktoré by sme do 
konca mája mali mať zaznamenané. Po vy-
daní správneho dokladu dáme žiadosť na 
Spoločný obecný úrad Trnava o vydanie ko-
laudačného rozhodnutia. K peknému vzhľa-
du tohto priestoru chýba dokončiť ešte ang-
lický dvorec a múrik oproti výťahu. V máji 
bol pred poštou vysadený záhon s kvetmi.  
Tešíme sa z každej kladnej reakcie. 

Božena Krajčovičová, starostka

výsadba 
kvetov pri pošte
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Tab. č.1 – úprava rozpočtu 1/2018 (v €):
Príjmy Rozpočet Návrh na úpravu č. 1 Rozpočet po úprave 

Bežné obec 4 187 315 +53 000 4 240 315

Bežné školstvo 478 020 +9 026

+62 000 549 046

Bežné Zariadenie pre seniorov 332 665 +2 349 335 014

Bežné spolu * 4 998 000 126 375 5 124 375

Kapitálové * 514 000 +175 955 689 955

FO z rezervného fondu 3 160 000 -305 000 2 855 000

FO z roku 2017 školstvo 0 +2 093 2 093

Finančné operácie spolu * 3 160 000 -302 907 2 857 093

Príjmy spolu*** 8 672 000 -577 8 671 423

Výdavky Rozpočet Návrh na úpravu č. 1 Rozpočet po úprave 

Bežné obec 2 585 070 +125 150 2 710 220

Bežné školstvo 899 223 +72 969 972 192

Bežné Zariadenie pre seniorov 361 965 2 349 364 314

Bežné spolu* 3 846 258 +200 468 4 046 726

Kapitálové* 4 745 900 -199 473 4 546 427

Finančné operácie* 38 640 38 640

Výdavky spolu*** 8 630 798 +995 8 631 793

Finančné operácie* 97 500 97 500

Výdavky spolu*** 7 627 120   -1 589 127 6 037 993

Tab. č.2 – presuny v rezervnom fonde

č.pr Položka/FK/ Názov Rozpočet 
z RF 

Návrh na 
úpravu 

Rozpočet 
po úprave

5.1 717001/0451 Chodník pri starom cint. 0 +35 000 35 000

5.1 717001/0451 Spevnená plocha MŠ 0 +75 000 75 000

9.2 717002/0620 Rekonštrukcia strechy mlyn 40 000 +15 000 55 000

9.2 717001/0620 Oddychová zóna Panské diely 0 +80 000 80 000

9.2 717002/0620 Revitalizácia Sídlisko 1 970 000 -570 000 1 400 000

9.7 717002/0620 Rekonštrukcia hrádze a rybníka 0 +60 000 60 000

9.7 717002/0620 Rekonštrukcia hrádze a rybníka 0 +60 000 60 000

SPOLU 2 010 000 -305 000 1 705 000

V minulom čísle sme písali o výške straty 
v prípade prehratého súdneho sporu, týka- 
júceho sa obecnej eseročky Regatel. V čase, 
keď občania počas veľkonočných sviatkov 
čítali Blavské noviny, bol už určený termín 
pojednávania. Teraz už právoplatný rozsu-
dok obce je v prospech obce. Aj keď strach 
a rôzne pocity počas šiestich rokov trvania 
súdneho sporu boli rôzne, predsa zdravý ro-
zum zvíťazil. 

Božena Krajčovičová, starostka

zdravý rozum 
nakoniec zvíťazil

Po odchode riaditeľa Mgr. Pavla Kaššáka do 
dôchodku bolo vypísané výberové konanie 
na riaditeľa školy. Rada školy k výberu pris-
túpila zodpovedne a z výberového konania 
ako víťaz vyšiel PaedDr. Anton Puškár. Aj 
napriek tomu, že ako riaditeľ školy nemal  
žiadnu prax, že prišiel do školy, ktorá sa prá-
ve rekonštruovala, snažil sa priniesť niečo 
nové a aplikovať svoje predstavy do praxe. 
Priznám sa, že som zostala prekvapená, keď 
som koncom marca na stole našla výpoveď 
pána riaditeľa k termínu 31.5.2018. Myslela 
som si, že mohol dokončiť školský rok, ale 
po vysvetlení dôvodov, sme sa nakoniec 
dohodli na termíne, ktorý si určil pán ria- 
diteľ. Až do nového výberového konania 
bol zastupovaním poverený Mgr. Vladimír 
Strečanský. 18.5.2018 bolo vyhlásené nové 
výberové konanie, aby sa nový školský rok 
2018/2019 mohol začínať už s novým pá-
nom riaditeľom/pani riaditeľkou. Doterajši-
emu riaditeľovi PaedDr. Antonovi Puškárovi  
ďakujeme za jeho pôsobenie v našej škole 
a prajeme hlavne zdravie a veľa osobných a 
pracovných úspechov. 

Božena Krajčovičová, starostka

POďakOvanie 
riaditeľovi školy

Každodenne sa boríme s problémami. Čím 
viac majetku, tým viacej investícií do udr-
žiavania a opráv. Veľa opráv bolo zapríčine-
ných vplyvom počasia. Veterná smršť, ktorá 
sa prehnala našou obcou v minulom roku, 
nám vytiahla z obecného rozpočtu nemalú 
časť finančných prostriedkov. Najviac za lik-
vidáciu popadaných stromov v parku a vedľa 
cesty na mlyn. Pozemky, na ktorých táto 
škoda vznikla, sú vo vlastníctve obce. Spad-
nutý strom zlomil stĺp verejného osvetlenia 
či  altánok v parku. Popadané suché koná-
re, ale aj nespratníci poškodili lampy verej-
ného osvetlenia v amfiteátri, v parku a pod. 
Na mlynskej ceste sme vymenili svetlá za 
tie, ktoré nám zostali po výmene osvetlenia  
z Panských dielov. 

Božena Krajčovičová, starostka

Oprava osvetlenia 
na ceste na mlyn

Niekoľkokrát sa v Blavských novinách písa-
lo o problémoch s verejným obstarávaním 
a o firme, ktorá z neho vzišla a vyhrala dve 
zákazky. Zistili sme, že z verejného obstará-
vania máme len povinnosti, ale práva skoro 
žiadne, hlavne keď vysúťažíme firmu takú, 
akú sme vysúťažili. Mnohí ste si možno my-
sleli, že sme mali s firmou rozviazať zmluvu 
skôr. Mohli, ale to má jeden háčik. Ak nebu-
de súhlasiť firma, hrozí súdny spor a ďalšie 
možné dôsledky, ako napr. zaplatenie ušlého 
zisku firme a pod. To nám nič nerieši, do-
konca to môže predĺžiť dokončenie stavby 
aj o niekoľko rokov. Nakoniec začiatkom 
mája  firma pod vplyvom skutočností, kto-
ré sme zistili, súhlasila s ukončením zmlu-

vy dohodou. Aj keď je to mesiac a pol pred 
ukončením ich doteraz platných zmlúv na 
obidvoch stavbách, sme radi. Teraz už hľadá-
me majstrov, pretože školu chceme dokončiť 
cez prázdniny. Na hasičskú zbrojnicu bude 
vypísaná nová súťaž. Do jej ukončenia uro-
bíme na zbrojnici najnevyhnutnejšie práce v 
súlade so zákonom o verejnom obstarávaní.  
Možno si niektorí povedia, že sme mali ne-
chať firmu dokončiť stavby aj za cenu toho, 
že budú  dokončené neskôr a mohli by sme 
im  dať pokuty. Ale takéto naťahovanie nám 
nič nerieši. My potrebujeme, aby sme za pe-
niaze, ktoré do toho investujeme, získali kva-
litnú prácu a, hlavne, včas.

Božena Krajčovičová, starostka

ukOnčenie zmluvy 
s nezOdPOvednOu firmOu
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V našej obci máme niekoľko ulíc, vy-
žadujúcich si výmenu kanalizácie. K 
takýmto patrí Blavská ulica a ulica 

Šidúnky. Na Šidúnkoch je to väčší problém, 
pretože súčasne sa rieši aj napojenie Krátkeho 
poľa na Sídlisko. Ako prvú sme začali opra-
vovať ulicu Blavskú. Okrem kanalizácie sa v 
projekte uvažuje o uložení siete do zeme a o 
výmene rozvodov vody (ale iba v tom prípade, 
ak sú v zemi staré liatinové rozvody).  Viem, že 
nikomu sa nepáči obmedzenie svojho pohod-
lia a začne sa brániť, zvlášť, keď mu vyhovuje 
súčasný stav a ten nový si vyžaduje nové inves-
tície. V blízkom okolí sa takéto práce robili len 
v obci Pečeňady, v Zavare a teraz sa robia v Le-
opoldove. Postup a financovanie mám  s pred-
staviteľmi týchto obcí a mesta odkonzultované 
a potvrdili mi, že  obecné zastupiteľstvá ich 
obcí schválili preplatenie nákladov za napoje-
nie elektriky aj na súkromný pozemok, t.j. až 
po hodiny. Nie je to porušenie zákona, pretože 
sa jedná o vyvolanú investíciu obce. Blavská 
ulica a Poľná budú akýmsi prototypom také-
hoto riešenia. Do uzávierky novín sa nám vy-
skytol nový problém a to dažďová kanalizácia.  

Božena Krajčovičová, starostka
Foto: GN

rekOnštrukciOu BlavskeJ vyriešime PrOBlémy s kanalizÁciOu

Sídlisko a staré ulice Jaslovských Bo-
huníc potrebujú obnovu. Je to proces 
dlhodobý počnúc projektovou doku-

mentáciou až po vysúťaženie firmy, ktorá 
bude zákazku realizovať. Každé usporiada-
nie čo i len jedného m2 odďaľuje konečnú 
realizáciu diela. Teraz sa postupne spraco-
vávajú projekty riešenia jednotlivých ulíc. 
Ako prvá bola dokončená dokumentácia 
na revitalizáciu Sídliska. Koncom minulého 
roka obecné zastupiteľstvo schválilo na túto 
zákazku verejnú súťaž. Po skúsenostiach 
s firmou HESTON, s.r.o. sme požadovali, 
aby mala firma dostatok finančných pro-
striedkov na celú stavbu, resp. prísľub na 
úver od banky. Do súťaže sa nám prihlásilo 
8 firiem. Rozpočet projektu bol 3,7 milióna 
€ s DPH. Zákazku vyhrala firma TERMO-
MONT Dolná Krupá s.r.o. s cenou 2,5 mil. 
€ s DPH. Verím, že práce budú prebiehať 
plynule a kvalitne, hlavne po skúsenostiach, 
ktoré s touto firmou máme. S prácami by 
sa malo začať v priebehu júna. Určite bude 
konečný výsledok  stáť za obmedzovanie a  
trpezlivosť, ktorou sa budú musieť obyvate-
lia Sídliska obrniť. Počas týchto prác chce-
me dokončiť aj druhú časť detského ihriska  
Lienka, v ktorej je plánované pieskovisko. 
Na multifunkčné ihrisko by sme chceli po-
žiadať o dotáciu, ak bude vypísaná výzva. 
Zatiaľ na trávnatú plochu osadíme deťom 
bránky, aby mohli hrať loptové hry. 

Božena Krajčovičová, starostka

sídlisko čaká 
veľká skúška nervov

Z pohľadu obce je teraz v lokalite Panské 
diely najviac mladých rodín s malý-
mi deťmi. Asi pred tromi rokmi sa na 

obecnom pozemku na začiatku Čerešňovej 
ulice osadilo niekoľko hracích prvkov, ktorých 
ale bolo málo - bolo to len dočasné riešenie. 
Medzitým obec dala spracovať projektovú do-
kumentáciu na Oddychovú zónu Panské diely. 

Rozpočet bol asi 430 tisíc €. Projekt obsahoval 
nadštandardné a nadčasové riešenie. Okrem 
osvetlenia, fontánky na pitie a výsadby  bol 
plánovaný cez chodník úzky kanál s tečúcou 
vodou. Na tento kanálik boli rôzne názory. 
Za boli tí, ktorým sa páčilo, že v horúcich 
dňoch by sa mohli deti osviežiť, proti boli tí, 
ktorí tvrdili, že deti budú stále mokré a môžu 

na Panských dielOch 
vyrastÁ detské ihriskO

Začiatky výstavby detského ihriska 18.4.2018
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často chorľavieť. Odzneli aj názory: „prečo za 
také veľké peniaze, že je treba riešiť dôležitejšie 
veci v dedine, že deti sa môžu hrať na detskom 
ihrisku na Sídlisku, alebo v parku“. Nakoniec 
sa našlo riešenie a to aj s ohľadom na zákon o 
verejnom obstarávaní. Detské ihrisko sa vybu-
duje čiastočne, do výšky 180 tisíc €, lebo inak 
by muselo byť vyhlásené verejné obstarávanie, 
čo by zasa odsunulo jeho realizáciu minimál-
ne o pol roka (t.j. na september - október). Na 
jeseň uvažujeme o výsadbe stromov. Časom sa 
postupne môžu dopĺňať aj iné prvky. Verím, že 
deti aj  rodičia budú spokojní. 

Božena Krajčovičová, starostka
Foto: GN

24.5.2018

Poľná ul ica má už siete v zemi
Kto má skúsenosti s rekonštrukciou vie, 

že stačí len zarypnúť do zeme alebo do 
steny a už môžu nastať problémy. Väč-

šinou sa jedná o záležitosti, ktoré sa nedajú 
predpokladať a projekt ich nerieši.  V roku 
2012 sme dali spracovať projektovú dokumen-
táciu na opravu cesty na Poľnej ulici v Pade-
rovciach. Tá sa spracovávala v čase, keď sa ešte 
neuvažovalo o položení  sietí v starých uliciach 
do zeme. Neskôr občania upozornili na to, že 
pod spomínanou cestou je vodovodné potru-
bie, ktoré sa často kazí. Na základe týchto in-
formácií sme dali dopracovať projekt o výme-
ne potrubia. Po vybavení ohlásenia stavebných 
úprav sme začali s opravami. No a vynoril sa 
problém, ktorý sme na starých uliciach začali 
riešiť až po roku 2015 - uloženie sietí do zeme. 
Po dohode so Západoslovenskou distribuč-
nou, spoločnosťou T-com a súhlase poslancov 
sme tieto siete uložili do zeme. Tieto zmeny 
budeme musieť riešiť dodatočným stavebným 
povolením. Zároveň uloženie sietí riešime aj so 
Slovenskou inovačnou, keďže sme na osvetle-
nie dostali dotácie. 

Božena Krajčovičová, starostka
Foto: GN
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rybník opäť slúži svojmu účelu

Hovorí sa, že na dobré sa ľahko zvy-
ká. Ale hovorí sa aj to, že keď niek-
to dostane niečo zadarmo, neváži 

si to. Aj my sme si zvykli, aj si pofrfleme, 
keď nám niekto siahne na naše výhody. Ale 
verte, nie je to náročky. Aj obec chce, aby 
bolo všetko v najlepšom poriadku. Robíme 
všetko pre spokojnosť občanov.  Veľkým 
kameňom úrazu je u nás závlahový vodo-
vod. Jedni ho nemajú a mnohí z tých, ktorí 
ho majú, plytvajú vodou. 

Každý by chcel závlahu, ale technické podm-
ienky to už nedovoľujú. Aby sme aspoň troš-
ku vyšli v ústrety tým, ktorí závlahu nemajú, 
obecné zastupiteľstvo im schválilo zľavu na 
stočnom (0,48 € s DPH), a to hlavne z dôvo-
du, že na polievanie používajú pitnú vodu a 
tá do kanalizácie nejde. Úradom pre regulá-
ciu sieťových odvetví máme schválenú  výšku 
stočného 1,10 €/m3 s DPH odvedenej splaš-
kovej vody. Je to hranica, ktorú obec nesmie 
prekročiť, ale nižšiu môže stanoviť. U nás po-
užívatelia závlahy platia len 0,60 €/m3 s DPH 
za odvedenú vodu, čo je len 54 % zo schvále-
nej ceny.  Takú nízku cenu za stočné nemajú 
určite nikde. Meander, ktorý  tvorí prítokový 
kanál do rybníka, bol naposledy čistený v 
roku 2012. Za jeho vyčistenie sa platilo cca 
6.500 €. Výška usadeného kalu bola miestami 
80 - 100 cm. V roku 2015 bol meander zasa v 
takom istom stave. Prírodu neovplyvníme a 
ak áno, tak sa nám riadne vypomstí. 

Na potoku Blava máme osem stavidiel

Tieto mali podľa nepísaného poriadku počas 
dažďa regulovať a zvyšovať prietok do Blavy. 
Asi pred siedmimi rokmi som asi o jednej v 
noci  počas búrky absolvovala takúto regu-
láciu s vtedajším vedúcim Správy obecného 

majetku, Ing. Milanom Fitošom. Nebolo mi 
všetko jedno. Začínali sme otvárať stavidlá 
od  dolného mlyna (terajší objekt strelnice) 
a postupne sme pokračovali až k stavidlám 
pri kurtoch. A po daždi to isté, ale v opač-
nom garde – od kurtov - postupne sa prítok 
do Blavy obmedzoval. Ale toto nemohlo 
byť trvalé východisko. Nie je možné predsa 
ohrozovať zdravie a životy zamestnancov 
obce. Aj toto bol dôvod, prečo sme sa roz-
hodli osloviť projektanta vodohospodára, 
ktorý mal navrhnúť riešenie, aby sa meander 
nemusel čistiť každé dva roky. 

Rybári upozorňovali na zlý stav rybníka

Niekoľko rokov občianske združenie Mean-

der, združujúce záujemcov o rybársky šport, 
upozorňovali na nutnú rekonštrukciu rybní-
ka, pretože korene náletových drevín vyras-
tajúce na brehoch  postupne tieto  rozrúšali, 
čo by mohlo viesť k pretrhnutiu hrádze a ne-
vyčísliteľným škodám.

Dala sa spracovať projektová dokumentácia 
na odkalisko meandra, rekonštrukciu rybní-
ka a taktiež na kalovú jamu, ktorá by mala 
byť pred prítokom do meandra. Meander a 
rybník je vo vlastníctve obce a priestor pre 
budúcu kalovú jamu je vo vlastníctve Správy 
povodia stredného Váhu II Piešťany. Každý 
problém, ktorý vznikol sme prerokovávali s 
nimi, ale aj s rybármi. 

Čistenie sme rozdelili do dvoch etáp

Počas jarných mesiacov 2017 sa začalo s čis-
tením meandra, s rekonštrukciou rybníka 
sa počítalo cez zimné obdobie. Práce mali 
byť dokončené do konca marca. Ale príroda 
nám urobila škrt cez rozpočet, pretože začalo 
mrznúť až začiatkom marca. A to môžeme 
byť radi, že mrzlo, lebo pracovať sa dalo buď 
so zamrznutým, alebo presušeným bahnom,  
čo by oddialilo rekonštrukciu rybníka. 

Práce vykonávala firma Termomont, ktorá 
bola vybraná na základe prieskumu trhu. Te-
raz zákon dovoľuje túto formu obstarávania 
pri stavebných prácach až do výšky 180 tisíc 
€ s DPH. Len pre zaujímavosť uvediem, že 
v čase, keď sme v roku 2012 rekonštruovali 
Dom smútku, to bolo len 24 tisíc € s DPH. 

Počas stavebných prác ste sa mnohí chodili 
prechádzať k rybníku, a tak ste mali možnosť  
vidieť neutíchajúci stavebný ruch (okrem 
obdobia, keď sa čakalo na mínusové teploty) 
aj počas víkendov. Technická správa pred-

Výpust

Vyčistený a opravený rybník
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Napúšťanie rybníka - 30.4.2018

pokladala výšku kalu na dne rybníka do 30 
cm. V skutočnosti to bolo miestami aj do 
metra. Požiadali sme Okresný úrad v Trna-
ve, odbor životného prostredia o povolenie 
dočasnej skládky, ale toto nám nevydali, pre-
tože podľa zákona bahno nie je odpad. Po-
trebovali sme Rozhodnutie na ťažbu bahna  
z rybníka a to sme si vybavili. Fotky z rekon-
štrukcie rybníka nájdete na webe obce.

Napúšťanie rybníka

Počas rekonštrukcie sa vyskytli mnohé 
problémy, ktoré sme riešili postupne s pro-
jektantom. Po dva a pol mesiaci sme si po-
vedali konečne hotovo. Začalo sa s napúšťa-
ním rybníka. Aby nebol ohrozený život na 
vodnom toku, so Správou povodia dolného 
Váhu II bolo dohodnuté, že do Blavy pôjde 
30 % a do rybníka 70 % vody.  Predpokladali 
sme, že rybník bude napustený za 5 - 7 dní. 
Apríl a začiatok mája bol nadpriemerne teplý 
a každý čakal na spustenie závlahy. Každým 
dňom stúpala nervozita. Jedni čakali, iní kri-
tizovali. Najskôr sa nadávalo na pomalý prí-
tok vody, potom  že odteká, že je kalná, že... 
Málokto sa spýtal na dôvody na úrade. 
Prítok vody, ako som už spomínala, bol do-
hodnutý so Správou povodia dolného Váhu 
II Piešťany. Nové stavidlo na konci rybníka 

nebolo otvorené, ako si mnohí mysleli,  ale 
prepúšťalo vodu, pretože boli v ňom osadené 
nové impregnované dosky. Nakoniec sa ryb-
ník napustil, závlaha je funkčná, urobilo sa 
kus dobrej roboty. Dokonca už aj ryby plá-
vajú, žaby kŕkajú a sem-tam sadne na vodnú 

hladinu aj divá kačka. Rybári uvažujú o vý-
sadbe vodných rastlín. Je to pekný priestor 
na oddych. 

Božena Krajčovičová, starostka
Foto: GN

Asi pred dvoma týždňami som sa vracala do-
mov na Sídlisko. Oproti mne po ulici šiel malý 
chlapec a za sebou ťahal po zemi umelohmotné 
čierne vrece s odpadom. Zamieril si to k od-
padkovým košom, kde len vrece pustil medzi 
kontajnery. Bolo to aj preto, lebo nedosiahol 
na veko kontajnera, a o tom, že by ešte aj vy-
ložil vrece s odpadkami, mohol len snívať. To 
nebola jeho chyba, ale chyba rodičov, ktorí ho 
poslali so smeťami. Od mala ho učia k tomu, že 
odpad môže položiť hocikde. 

Pár dní potom zo Šidúnok šiel muž a niesol 
so sebou tri veľké vrecia s odpadom, ktoré ho-
dil do kontajnerov pri zdravotnom stredisku. 
Samozrejme, odpad bol nevytriedený a pol 
kontajnera bolo hneď plného. Je to preto, aby 
nemusel kupovať popolnice alebo platiť viac za 
vývoz.

A do tretice – máme zberný dvor, kde môžeme 
vyviezť odpad. Prišiel muž s kartónmi, v kto-
rých podľa neho mal byť len papier. Samozrej-
me, že nebol. Medzi papierom boli aj plastové 
výrobky.

Chrlíme odpadky závratným tempom a naho-
várame si, že to, čo sa deje s naším prostredím, 
sa nás netýka. Veď nech nápravu zriadia tí iní, 
nie my alebo ja. Lebo ja si nájdem milión dôvo-
dov, prečo to nemusím robiť, JA som tá výnim-
ka. Lenže všetci sme JA. Takže už to zostáva len 
na tých mimozemšťanoch.

BH

všetci sme JanÁš stOlOvý kalendÁr 
vyhral 2. miestO

Obec sa prvýkrát zapojila do súťaže o 
Najkrajší kalendár Slovenska. Pres-
tížna súťaž slovenskej kalendárovej 

tvorby sa koná už od roku 1993. Prihlášku sme 
našli v Obecných novinách a tak sme na sk-
úšku poslali tohoročný stolový kalendár, kde 
sa predstavujú naši šikovní občania vlastno-
ručnými výrobkami. Súťaž bola vyhodnotená 
v marci v Banskej Bystrici a pri tejto príleži-

tosti  boli aj najkrajšie kalendáre vystavené. Z 
Banskej Bystrice potom dve výstavné kolekcie 
najkrajších slovenských kalendárov súbežne 
putujú po rôznych mestách Slovenska, aby 
ich mohli obdivovať aj ľudia v rôznych kútoch 
našej republiky. Viac informácií, fotogalériu 
aj vyhodnotenie súťaže za jednotlivé ročníky 
nájdete na http://www.najkalendar.sk/ .

BH

Úradom verejného zdravotníctva nám 
bol zaslaný na zverejnenie informačný 
materiál týkajúci sa radónu a zdravia 
obyvateľstva. Podľa Svetovej zdravot-
níckej organizácie predstavuje radón 
po fajčení druhé najväčšie riziko vzniku 
rakoviny pľúc. Nachádza sa všade oko-
lo nás. Vzniká v pôde a v horninách a 
nebezpečným môže byť v súvislosti s 
výstavbou domov. Ako sa mu brániť, 
ako  zmerať, či ho nemáte v byte alebo 
v dome a veľa iných informácií, nájdete 
na našej webovej stránke.

red

r a d ó n 
a naše zdravie

Od 16.7. do 17.8. obec usporiada Denný 
letný tábor. Postaráme sa o deti vo veku 
od 4 do 14 rokov v čase od 8. do 15. ho-
diny od pondelka do piatka. Organizač-
né pokyny, cenu, prihlášku aj súhlas so 
spracovaním osobných údajov nájdete 
na našej webovej stránke: https://www.
jaslovske-bohunice.sk/zivot-v-obci/naj-
blizsie-podujatia/denny-letny-tabor-
-2018-961_73sk.html .

red

OPäť vÁm 
POmôžeme 

s deťmi
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Minulý rok sme s našou webo-
vou stránkou vyhrali súťaž Zlatý 
erb – ako najlepšia stránka obce.  

Ocenenie nám odovzdali začiatkom roka v 
Bratislave. V polovici marca sme sa dočkali 
ďalšieho prekvapenia. Ako výhercovia Zlaté-
ho erbu sme dostali pozvánku od Únie miest 
Slovenska na 21. ročník dvojdňovej konfe-
rencie ISSS (Internet ve státní správě a samo-
správě), ktorá sa konala v Hradci Králové. 
Súčasťou konferencie bol aj 15.ročník vyše-
hradskej konferencie V4DIS, ktorej súčasťou 
bolo vyhlásenie súťaže Zlatý erb a Biblioweb 
v Čechách. Od zástupcu Senátu Parlamentu 
ČR sme dostali ešte aj s ďalšími zástupcami 
zo Slovenska – Bratislavou, Kežmarkom, 
Prešovom, Starou Turou a Lučencom - Pa-
mätný list. 

Účasť na konferencii bola zaujímavou skúse-
nosťou.

Myslím si, že obce väčšinou ani nesnívajú o 

podmienkach, ktoré majú mestá. Aj keď mu-
sím vziať do úvahy fakt, čo sa týka tejto sféry, a 
to je objem úkonov. Ale aj tak. V mestách majú 
pre digitalizáciu, IT a spracovanie webu zriade-
né oddelenia  alebo aspoň prideleného človeka 
a venujú sa len tomu alebo to u nich prevažu-
je. Na obciach je to väčšinou nejaký nadšenec, 
ktorého to baví a robí to vo voľnom čase (lebo 
čo si budeme vravieť, kumulovanosť funkcií a 
nárast „papierovania“ na obciach vám nedovo-
lí spraviť poriadne ani to, čo musíte), starosta 
alebo pracovník, ktorý to robí ešte popri inej 
robote a je rád, keď na stránke naplní aspoň 
povinné náležitosti. Dobrý web ale potrebuje 
oveľa viac, nemôže to stáť na jednom človeku. 
Okrem dizajnu (ktorý samozrejme niečo stojí, 
je to teda aj o peniazoch) o nápade, pravidelné 
dopĺňanie, neustále oboznamovanie sa s nový-
mi trendmi a ich aplikáciu do webu, spoluprá-
cu všetkých pracovníkov obecného úradu pri 
poskytovaní údajov a v neposlednom rade záu-
jem vedenia obce a poslancov o otvorené dáta. 

Skláňam sa pred všetkými, ktorí na obciach 
robia web, viem čo to znamená. 

Dôležitosť digitalizácie naberá obrovské roz-
mery. Či chceme alebo nie, dotýka sa všetkých, 
ktorí v samospráve pracujeme. Už to nie je len 
web. Tí, čo majú DCOM a využívajú ho pri sty-
ku s verejnosťou, vedia, s akými problémami 
sa stretávame a čo riešime. Musíme len veriť, 
že po vychytaní všetkých nedostatkov bude 
väčším prínosom.  Stále viac sa vraví o Smart 
City (Chytré mesto), ku ktorému by nám mali 
dopomôcť práve IT technológie. Tento trend 
teraz spúšťajú mestá, ale je len otázkou času, 
kedy sa podmienky „našijú“ aj na obce, ktoré 
majú menší počet obyvateľov a zatiaľ ešte ne-
musia riešiť problémy miest. Nie je to o výbere, 
či chceme alebo nie. Budeme sa musieť prispô-
sobiť, preto je dobre byť teraz v tomto smere 
zatiaľ aspoň informovaní. 

BH
foto: www.isss.cz  

skláňam sa pred tými, ktorí robia obecné weby

Od 1. júla si budú môcť občania Paderoviec starší ako 62 rokov a ob-
čania mladší so zdravotne ťažkým postihnutím požiadať o možnosť 
nákupov základných druhov potravín (okrem mäsa). Nákupy si bude 
treba objednať v piatok na nasledujúci týždeň. Vydávať sa budú vždy 
v pondelok a štvrtok (okrem sviatkov) v KD Paderovce na prízemí 
(vchod od hlavnej cesty), v čase od 10.30 – 11.00 hod. Pre imobilných 

občanov budeme robiť rozvoz na požiadanie, treba doložiť potvrde-
nie od obvodnej lekárky. 
Záujemcovia o túto službu, príďte sa prihlásiť do KD Paderovce v čase 
od 6. do 12. hod. v pracovné dni u pani Marty Trgalovej, ktorá vám 
podá aj bližšie informácie. 

BM

Od júla ponúka stredisko kuchyňa novú službu pre občanov Paderoviec
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V obci máme jedného obyvateľa, ktorý sa pris-
ťahoval a užíva si to tu. Ale neprihlásil sa na 
trvalý ani prechodný pobyt a neplatí dane. Ale 
je pravda, že nechce od nás nič. Možno len 
trošku pokoja. Prvýkrát som ho zaregistrovala 
v minulom roku v novembri. Prekvapilo ma, 
čo tu vlastne robí. „Asi sa len chvíľu zdrží a 
odíde,“ pomyslela som si. Veď čo tu bude ro-
biť? Aj tak bolo, aspoň taký bol prvý dojem. 
Nebolo ho vidno.  Zíde z očí, zíde z mysle. Ale 
ako som zistila, len som asi nemala šťastie ho 
vidieť. Lenže on sa rozhodol zostať a teraz ho 
vídavam skoro denne. Prekvapil ma, aký je 
vytrvalý, pre svoje bývanie si nezvolil veľmi 
pokojnú lokalitu. Spodná časť námestia pri-
pomína skorej kruhový objazd a keď sa rútia 
z roboty atomáci, tak je problém dostať sa cez 
cestu. Preto keď prechádzam námestím, vždy 
sa s obavami pozerám na cestu, či ho neuvi-
dím niekde prejdeného autom. Ale zatiaľ sa 
drží statočne. 
Je ušatý, má hebký sivohnedý kožúšok s bielou 
hruďou, veľké horné zuby a zubár by mu určite 

odporučil strojček. V spodnej časti námestia sa 
nám usadil králik. Neviem, či niekomu utiekol 
alebo  len sem došiel z poľa. Statočne tam exis-
tuje, prežil aj stavanie mája aj občasné nahá-
ňanie deťmi a tínedžermi. Stratil už aj trochu 
z plachosti. Niekedy leží meter od chodníka, 
vyvalený ako na pláži. Natiahnutý po celej dĺž-
ke si užíva slnka. Občas mu donesiem mrkvu, 
aby mal zmenu stravy. Na námestí má aspoň 
istotu, že ho nestrelí nejaký poľovník. I keď 
neviem, je to chlapec alebo dievča? Nedávno 
som videla pobehovať po námestí malé, čierne, 
ušaté guľky :-). Tak to je gól! Niekde na dedi-
nách majú na spásanie trávy ovce, my budeme 
mať králiky. Prečo nie. Bola by to rarita. Len 
aby nám tie živé kosačky neprešli kone pod ka-
potami. A aby ich pod ich „kopytá“ nenahnali 
práve deti, ktoré ich naháňajú. Ži a nechaj žiť 
– dospelí tento výrok poznajú. Vysvetlite ho aj 
vašim deťom. Nech našu živú kosačku nenahá-
ňajú a nechajú ju žiť. 

BH
Foto: BH

Naša živá kosačka

žiJe si tu a nePlatí dane

Ja záchranu nepotrebujem

Už skoro 5 miliárd rokov sa spolu s našou 
galaxiou rútim šialenou rýchlosťou ves-
mírom. Je to dlhá doba. Už som si zvykla. 
Občas do mňa niečo drcne, nejaký za- 
blúdený meteorit, kus skaly či ľadu rútiace 
sa vákuom. Na začiatku som bola mŕtva. 
Nevadilo mi to. Len asi pred 4 miliardami 
rokov sa na mne uchytila nejaká forma 
mikroskopickej existencie. Skoro som to 
ani nepostrehla. Veď načo aj. Ďalej si letím 
vesmírom a že sa niekto vezie so mnou? 
Nech. Ale postupom času na mojom povr-
chu vznikajú nové a nové existencie. Rôzne 
tvary a formy.  Nevadí mi to, trošku som 
zmenila povrch. Získala som zelenú a mod-
rú farbu, prelieva sa na mne voda a obalil 
ma vzduch. Ale inak som stále rovnaká a 
ďalej si letím vesmírom. Len nedávno, neja-
kých pár stoviek miliónov rokov dozadu 
som si všimla, že na mojom vrchu začala 
vynikať jedna forma, ktorá je už všade a 
žije na úkor ostatných. Vŕta do mňa, doluje 
nerasty, mení toky vôd, prenáša vrchy, za-
čína už aj vylietať nad povrch, občas mnou 
zatrasú obrovské umelé výbuchy, je nená-
sytná, bojuje medzi sebou –  ale je to len na 
povrchu. Mne nevadí, že rôzne existencie 
na mojom povrchu sa vytrácajú, že vzduch 
a voda sú znečistené a je tlačenica. Ja si le-
tím ďalej. Som tu skoro 5 miliárd rokov a už 
som zažila všeličo. Takže ak opäť zostanem 
sama, čo to zmení? Nič. Som Zem a ďalej si 
budem letieť vesmírom aj keď možno ako 
mŕtva planéta. 

Takže odkazujem tým drobným mrňavým 
tvorom na mojom povrchu, keď vravia o 
tom, aby sa spamätali a zachránili si pla-
nétu, ktorú si sami zničili, že ja tu budem 
letieť vesmírom aj vtedy, keď sa môj povrch 
zmení na skalu a stratím modrú a zelenú 
farbu. Mňa zachraňovať nemusia. Ten, kto 
potrebuje záchranu, je ČLOVEK.  

BH

Webstránka športových klubov ŠK Blava 1928 sa po desiatich ro-
koch svojej prevádzky dočkala v spolupráci s vedením klubu, resp. 
s Marekom Juhászom svojej kompletnej rekonštrukcie. Vynovená 
stránka obsahuje informácie o chode jednotlivých klubov z pred-
chádzajúceho webu, fotogalérie, videogalériu, históriu futbalových 
tímov aj výsledky jednotlivých futbalových sezón od roku 2008.  
Bez problémov si ju odteraz pozriete na mobiloch a tabletoch. No-
vinkou je taktiež možnosť vyhľadávania v obsahu. Popri prerábaní 
webu sme si prešli celú fototéku klubu a naskenovali sme tie najza-
ujímavejšie fotografie z histórie klubu, ktoré nájdete v časti veno-
vanej histórii. V neposlednom rade sme vyriešili vlastnícke práva k 

doméne skblava.sk, ktorá je už teraz vo vlastníctve klubu. Stránka 
taktiež používa https zabezpečenie, ktoré bude od leta preferovať 
Google vo svojom vyhľadávači. Túto zmenu podstúpia všetky web-
stránky našej obce.

Veríme, že nová webstránka priláka nielen fanúšikov športových 
klubov, ale aj samotné športové kluby, ktoré budú na nej informo-
vať o novinkách ako aj úspechoch svojich klubov. Na novej stránke 
budeme určite informovať aj o oslavách 90. výročia organizované-
ho športu v našej obci.

MV

šPOrtOvci PO 10 rOkOch 
dOstali nOvý weB
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Už dávno sa nestalo, aby počas tradič-
ných osláv sv. Floriána, ktoré každý 
rok organizujú členovia Dobrovoľné-

ho hasičského zboru z Paderoviec, vyšlo také 
krásne počasie. Tohto roku  sa konali 19. mája 
pri kultúrnom dome.
Oslavy začali popoludní pochodom hasičov z 
Paderoviec a Malženíc. Po príhovore veliteľa 
hasičského zboru a pani starostky boli odo-
vzdané ďakovné diplomy dlhoročným členom 
a pokračovalo sa občerstvením a posedením 
pri živej hudbe. Chválili si hasiči aj nehasiči, 
atmosféra bola priateľská. 
Touto cestou celý DHZ Paderovce ďakuje všet-
kým, ktorí sa podieľali na organizácii tohto po-
dujatia, ale aj tým, ktorí aj po toľkých rokoch 
zostali verní aj ako návštevníci, hostia.

BR
Foto: M.O.

hasiči 
si uctili 
svOJhO
Patróna

mama nÁs fOrmuJe celý živOt
Je to asi jediná bytosť na svete, ktorá nás má 
rada vždy - či sme dobrí alebo nie. Stojí pri 
nás v dobrých aj zlých chvíľach a vie, že aj keď 
sme niečo vyviedli – v jadre sme predsa dob-
rí. Je ochotná pre nás urobiť všetko, obetovať 
pre nás svoje pohodlie, zdravie. Máme ju v 
živote len jednu. Nedá sa vymeniť ani kúpiť. 
Jednoducho je jedinečná. Všetci ju máme radi 
365 dní v roku, 24 hodín denne. Ale predsa 
jeden deň v roku jej patrí aj v kalendári, je to 
Deň matiek. Príležitosť aj pre tých, čo nemajú 
cez rok čas jej povedať: „Mama, mám ťa rád, 
mama, mám ťa rada.“ Stačí to, ale keď sa ešte k 

tomu pridá nejaký ten kvietok, je to dokonalé. 
V druhú májovú nedeľu sme všetky mamy 
pozvali na malé posedenie do Spoločenského 
domu PD. Kvietok a občerstvenie ich už čakali 
na stole. Ale najväčšiu radosť im spravilo 190 
detí z materskej a základnej školy, ktoré pod 
vedením svojich pedagógov pre ne pripravilo 
program ako veľké poďakovanie za to všetko, 
čo pre nás mamy robia. 
Viac foto na webe obce.

BH
foto: DH, MO
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V Bohunke sa marec niesol v zname-
ní hesla: „V zdravom tele, zdravý 
duch!“ Všetci na celom Slovensku 

sme si v tomto období pripomínali, akú dôle-
žitú úlohu v našom živote zohráva náš mo-
zog. Nezabudli sme na to ani my a pri tejto 
príležitosti sa u nás 11.3. konal Deň mozgu. 

Personál si pre našich klientov pripravil náuč-
né prednášky o tom, ako funguje náš mozog. 
Dozvedeli sme sa veľa zaujímavostí a okrem 
toho sme sa aj zapotili pri plnení rôznych úloh 
určených na tréning mozgu, ako napríklad: 
farebný text, číselná tabuľka, gestá, synchroni-
zované písanie alebo aj test zraku. Naši klienti 
úlohy zvládli na výbornú.

Firma Proormedent v zastúpení Mgr. Batelku 
nám bezplatne zapožičala liečebno-pohybový 
prístroj THERA - Trainer, ktorý ponúka prak-
tické terapeutické postupy a riešenia pre každú 
fázu neurologickej a geriatrickej rehabilitácie. 

Prístroj THERA -Trainer bol vyvinutý a schvá-
lený pre neurologické stavy, ako sú mozgové 
príhody, roztrúsená skleróza, paraplégia, tetra-
plégia, ráštep chrbtice, Parkinsonová choroba, 
svalové ochorenia, svalová dystrofia, reumatic-

ké ochorenia, nedostatok pohybu, obmedzenie 
spôsobené vekom. Klienti prejavili obrovský 
záujem o cvičenie a veru im to išlo.

Na Veľkú noc zavítal k nám šibač v krásnom 
kroji, klobúk mal on perím vyzdobený. Prišiel 
nám on vinšovať, krásnu Veľkú noc zaželať. 
Ženy sa potešili, stužkami, úsmevom a dobrou 
náladou ho obdarili. Za to, že nás neobišiel a 
tak ako aj po minulé roky zasa k nám prišiel, 
mu ďakujeme.

Bohunku poctila svojím vystúpením aj folk-
lórna skupina Malženičanka, s ktorou si naši 
starkí zaspomínali na mladé časy, za čo im ďa-
kujeme. 

Na Deň narcisov nás potešili svojou návštevou 
dobrovoľníci - deti zo základnej školy. Priniesli 
nám krásne posolstvo tohto dňa. Touto cestou 
sa aj im chceme poďakovať.

A keďže sa oteplilo, personál Bohunky vyšiel s 
klientmi na dvor, kde sa spolu tešili z lúčov sl-
niečka, ktoré im dodali veľa pozitívnej energie.

Ako po minulé dva roky opäť sa zamestnanci 
pustili do skrášlenia nášho vchodu. Vedenie 
zakúpilo krásne letničky, pár pekných kúskov 

nám darovalo aj miestne kvetinárstvo, začo im 
ďakujeme, vysúkalo si rukávy a pustilo sa do 
brigády. Veríme, že sa nám to podarilo a celé 
vegetačné obdobie budú kvety skrášľovať našu 
Bohunku.

Ku Dňu matiek si pripravili krátke pásmo 
detičky z materskej školy pod vedením pani 
učiteliek. Detičky po vystúpení obdarili naše 
klientky vlastnoručne robenými obrázkami. 
Aj žiaci Základnej školy z Jaslovských Bohuníc 
nás prišli potešiť vystúpením s krásnymi scén-
kami, piesňami a s tančekmi ku Dňu matiek. 
Ďakujeme za milé vystúpenia. 

A nakoniec, neobišla nás ani folklórna skupina 
Trakovičanka, ktorej rovnako ďakujeme. 

Ešte raz vám všetkým veľmi pekne ďakujeme 
za to, že našim starkým v Bohunke všedné dni 
svojím programom spestrujete. 

PhDr. Martina Valková – riaditeľka ZpS 
Bohunka

Mgr. Monika Mitasová – inštruktor sociálnej 
rehabilitácie ZpS Bohunka

Foto: Mgr. Valéria Chorvatovičová

OBčasník z BOhunky

Próza na oslavu leta
Jar pomaly končí a leto nedočkavo preberá nadvládu 
nad prírodou. Ohlasuje sa horúčavami, jahody už vo-
ňajú v záhradách a čerešne sa červenajú v korunách 
stromov. Všade okolo nás kvitnú kvety, vdychujeme 
ich vôňu spolu s vôňou čerstvo pokosenej trávy.
A vieme, že Zem i naďalej bude otvárať svoju štedrú 
dlaň. Vítame ťa, leto, s radosťou, buď pochválené za 
všetko, čo nám dávaš.

 Autor: Melánia Gergelyová – klientka ZpS Bohunka



905. výročie prvej písomnej zmienky o obci 905. výročie prvej písomnej zmienky o obci14 Blavské noviny

Pri príležitosti Dňa Zeme obec zorganizovala 14.4. jarnú brigá-
du. Stretli sme sa ráno pred poštou, kde sa rozdelili úlohy.  Prišli 
členovia občianskych združení - Jednota dôchodcov  Slovenska, 
FSSk Blavanka, rybári z OZ MEANDER, Poľovnícke združenie 
Blava, Jazdecký klub AXA, Dobrovoľný hasičský zbor, obyvatelia 
Útulku sv. Martina a pripojili sa aj občania. Rozdelili sme sa na 
viac skupín, ktoré vysádzali stromy v parku  a na ceste na mlyn, 
zbierali odpadky, čistili, hrabali. Ďalšia skupina zametala na Pan-
ských dieloch, hasiči vyčistili pamiatky v obci a likvidovali spad-
nutý strom cez Blavu. Aj v  Paderovciach sa za obchodom čisti-
lo. Na naše kuchárky nám pripravili chutný obed. Počasie bolo 
pekné a účasť veľká. Všetkým veľmi pekne ďakujme. Viac foto 
nájdete na webe obce. 

M.O.
Foto: M.O. a D.H.

POmÁhame 
hlavne seBe
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Fotoreportáž
Z VEĽKONOČNÝCH DIELNÍ, ktoré sa konali 18.3.
Foto: Marek Krajčovič
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Sú maličké, mnohí z nás sa ich boja, ale sú 
nenahraditeľné. Vetu v nadpise povedal 
Albert Einstein a mal pravdu. Opeľovanie 

kvetov a plodov je pre človeka, ale aj pre celú 
našu planétu nenahraditeľné. Lebo planéta to 
nie je len človek – sú to tisícky druhov ďalšej 
fauny a flóry. Einsteinov citát mi povedal pri 
rozhovore aj pán Emil Beňo z Novej ulice, 
ktorý mi porozprával o jeho záľube – včeláre-
ní. Na začiatku mi povedal, že máme včelárov, 
ktorí majú oveľa viac úľov ako on a venujú sa 
tomu dlhšie. Ja som si ho ale vybrala práve pre-
to, aby som priblížila spolu s ním to, že včeláriť 

môžete aj v menšom uprostred záhrad. Okrem 
toho, že budete mať veľmi zdravú a ľahko 
stráviteľnú potravinu – med, spravíte obrov-
skú službu okoliu. Veď keď chováme doma aj 
kadejaké cudzokrajné zvieratá – hady, fretky, 
morské prasatá, chameleóny, korytnačky, tak 
prečo nie niečo užitočné? 

Kde ste sa prvýkrát stretli s včelami a včeláre-
ním?

Keď som bol malý, mohol som mať asi 5 ro-
kov. Keď naši chodili robiť na role, tak ma 

dedko s babkou varovali. Dedo (mamin otec) 
mal v Trakoviciach včely ešte v slamených 
úľoch. Rád som mu pomáhal okolo nich. 

Slamené úle už teraz nevidieť.

V tej dobe boli bežné. Dedo si ich vyrábal 
sám z otepov slamy, ktoré zostali po vymlá-
tení obilia. Vydržali aj viac rokov, lebo sa 
napúšťali zvonka jedlým, alebo ľanovým 
olejom. Nebolo ich treba ani zatepľovať. 
Niektorí včelári si vyrábali úle aj z klátov a 
bútľavých stromov. Ale vyrábali sa aj z prú- 
tia. Niektoré mali naozaj zaujímavé tvary.

Nebáli ste sa ako dieťa bodnutia?

Áno, bál som sa, ale aj tak som mal robotu 
okolo včiel rád. Raz ako malý chlapec som 
šiel k úľom, bol som vyzlečený do pol pása. 
Dedo vtedy vytápal med. Vtedy sa med ne-
stáčal, ale dal sa do rúry a mierne sa podku-
rovalo, med skvapalnel a vytekal z plástov. 
Musel som asi včely rozdráždiť potom. Do-
stal som veľa bodnutí do chrbta. Minuli na 
mňa s babkou dosť octu, aby zmiernili opuch 
a žihadlá mi z chrbta holili britvou.

Váš otec sa tomu venoval?

Otec sa tým nezaoberal. Keď zomrel dedo, 
navštevoval som ešte v škole v Trakoviciach 
včelársky krúžok, ktorý viedol riaditeľ ško-
ly Karol Valach a môj triedny Jozef Mokrý. 
Aj náš sused mal včely – vtedy v dedine bolo 
veľa včelárov, nie ako teraz. Mal syna, ktorý 
bol odo mňa o 2 roky starší. Kamarátili sme 
sa a spolu sme jeho otcovi pomáhali pri vče-
lách. Za to som dostal zjesť dve lyžice medu 
– ako výplatu za pomoc.

Kedy ste začali so včelárením samostatne?

Do učenia som nastúpil do Bratislavy, potom 
som šiel na vojnu, staval som dom. Nebolo 
veľmi času. S včelami som začal v roku 1985. 
Doviedli ma k tomu dvaja kamaráti, s ktorý-
mi som robil v dielni. Boli včelári. Keď prišli 
ku mne domov, začali ma nahovárať, že by 
som mohol začať len tak s jednou rodinou, 
jedným úľom. Nebolo treba dlhého prehová-
rania.

Koľko úľov máte teraz?

Teraz mám 8 úľov, najviac som mal 9. Je to 
málo. Mám ich len v záhrade. Nikdy som s 
nimi nekočoval ani som ich nepremiestňo-
val. Je to viac-menej len pre vlastnú potrebu. 

Dá sa so včelárením uživiť? 

Dá, ale bolo by treba minimálne 200 úľov. 
Jeden úľ je jedna rodina s kráľovnou. Musia 
byť samozrejme na to vytvorené aj dobré 
podmienky. Je to aj nákladné a stačí, ak je zlý 
rok alebo včely napadne nejaká choroba, je 
po mede. Takých 5 rokov dozadu som naprí-
klad prišiel o všetky včely. Pomohol mi vtedy 
kamarát, dal mi dve rodiny.

Prebehla aj tlačou správa o tom, že v ten rok 

Päť rOkOv 
PO uhynutí 
POsledneJ 
včely na zemi 
ľudstvO vymrie

Emil Beňo v záhrade pri včelách
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bolo vyhubených na Slovensku veľa včelstiev. 
Aké choroby trápia včely?

Včely napáda cudzopasník, klieštik. Usadí sa 
na ich chrbte a saje krv, až včela uhynie. Do 
Európy sa priniesol niekde z Ázie. Najhoršie 
na tom je, že nakladie vajíčka už do plodu a 
včela sa vlastne už s ním vyliahne. Sú na to 
liečivá, dáva sa do úľov kyselina mravčia, 
avartín alebo prípravok Hive clean, ale ne-
dajú sa odstrániť celkom. Potom sú aj rôzne 
hniloby, ktoré napádajú včelstvo. 

Keď sú zdravé, tak sú veľmi pracovité a usilovné.

Keby sa tak správali ľudia, tak sa máme na 
svete veľmi dobre. Včela vlastne zomiera na 
vyčerpanie. Strhá sa v robote. Je skoro slepá, 
vidí veľmi zle, ale má výborné orientačné 
zmysly. Za kvetmi lieta až do vzdialenosti 5 
km od úľa a dokáže sa vrátiť späť. Dokonca 
sa ešte aj vráti do toho svojho úľa a nie do 
susedného. Orientujú sa aj podľa pachu.

Ale aj ony vedia leňošiť. Keď je úľ plný medu, 
tak včely-lietavky „vylihujú“ pri vletovom 
otvore. Veď majú dorobené. Aj ich aktivita je 
pomalšia. Keď je úľ prázdny, tak lietajú rých-
lo. Je na včelárovi, aby včas med vybral, aby 
včely „neleňošili“.

Ako je to s trúdmi, tie nie sú až také pracovité. 

To je pravda. Ale sú potrebné, aby sa zacho-
val rod. Keď sa ale liahnu, včelár ich veľa ne-
necháva. Potom by bolo priveľa lariev a malá 
znáška medu.

V úli vládne prísna hierarchia. Je len jedna 
kráľovná, o ktorú sa starajú a kŕmia ju. Tá 
nakladie do buniek vajíčka, vývoj trvá 14 
dní. Po vyliahnutí včela prechádza rôznymi 
štádiami. Najskôr sú sú to včely-mladušky, 
ktoré sa starajú s trúdmi o ďalšie larvy, keď 
sa tieto vyliahnu, tak mladušky sa menia na 
robotnice a čerstvo vyliahnuté včely sa stanú 
mladuškami. Sú aj včely-strážkyne, ktoré 
strážia letáč. Posledným štádiom sú lietavky 
– včely ktoré do úľa nosia vodu, nektár, peľ. 

Vraveli ste, že včela sa vlastne strhá v robote. 
Ako dlho žije?

Keď niekoho bodne, tak zomiera hneď. Stra-
ta žihadla je pre ňu smrť. Inak jej život v lete 
je pomerne krátky. Ona sa vlastne zoderie v 
robote. Čím viac letov urobí, tým je jej život 
kratší. Je zaujímavé, že včela zomiera vonku, 
nie v úli. Aby ho neznečistila. Vlastne aj po 
zime pri prvom prelete včely vo vačkoch, 
ktoré majú, vynášajú svoje výkaly von. Úľ 
musí zostať čistý. Kráľovná môže žiť až 5 ro-
kov, ale väčšinou sa vymieňa po 2 rokoch. Ja 
ju nedochovávam, ale kupujem ju. 

Je koniec jari, vtedy máte asi najviac roboty...

To je pravda. Na zimu sa včely prikŕmia 
cukrom v jeseni a sú zakŕmené na celú zimu. 
V zime sa úle neotvárajú, bolo by to, ako 
keby ste nahého človeka postavili v zime na 

mráz. No a pri prvom teplejšom jarnom po-
časí vlastne včely urobia prvý prelet, kedy aj 
vyprázdňujú tie vačky s výkalom. No a vtedy 
už začína aj sezóna pre včelára. Skontrolovať 
úle, pripraviť nové rámiky, pozrieť, či netre-
ba včely preliečiť. Začína všetko kvitnúť, tak-
že aktivita včiel je veľmi vysoká. S ubúdaním 
kvetov potom aj ubúda roboty. Sezóna sa 
nám končí v septembri. Vtedy sa už pomaly 
pripravujeme na zazimovanie.

Čo sa deje v úli v zime?

Včely vtedy oddychujú, ich aktivita sa spo-
malí. Vytvoria taký veľký strapec uprostred 
ktorého je kráľovná. Zahrievajú ju vlastný-
mi telami. Je zaujímavé, že včely na povrchu 
strapca sa po čase vymenia s tými, čo sú vo 
vnútri. Aj v tomto sú veľmi inteligentné a 
majú to spravodlivo rozdelené. 

Vráťme sa zo zimy, sme radi, že je preč. Z čoho 
tu najviac získavajú včely nektár?

Začína to kvitnutím rôznych jarných kvetov. 
Ale tu najviac získavam medu z repky, ktorej 
máme v okolí veľa, kvitnúce ovocné stromy, 
potom nastupuje agát – z toho je med krás-
ny svetlý, lipa, slnečnica, ale aj z medovice, 
ktorú vytvárajú ihličnaté stromy, to je med 
taký tmavší. Veľa medu sa získavalo niekedy 
z plazivej ďateliny, ktorá mala biele kvety. Tú 
už ale skoro ani nevidieť. Chémia na poliach 
urobila svoje. Niekedy bola na poli aj me-
donosná ohnica, ani tá už nie je. Strácajú sa 
lúky s kvetmi. V dedinách sa všetko kosí na 
nízke trávniky, v ktorých kvet nenájdete.

Teraz je aj obdobie, keď ľudia často volajú hasi-
čov, lebo niekde visí na strome roj. Prečo k tomu 
dochádza?



905. výročie prvej písomnej zmienky o obci 905. výročie prvej písomnej zmienky o obci18 Blavské noviny

Zjednodušene povedané, v úli sú dve kráľov-
né, čo nie je možné. Preto starú kráľovnú aj s 
včelami, ktoré sa o ňu starajú, donútia opus-
tiť úľ a to je vlastne ten roj, ktorý sa niekde 
uchytí. Je dobré vtedy zavolať nejakého vče-
lára. Ak by ale roj skončil niekde v lese, jeho 
prežitie závisí od toho, či nájde nejaký úkryt. 
Môžu to byť staré bútľavé stromy alebo skal-
né pukliny, alebo aj diery v zemi. Stalo sa, že 
roj sa udomácnil aj v dutej soche alebo v du-
tinách stavieb. Včely zdivejú. Aj tu ale platí, 
že ich môže vyhubiť nejaká choroba alebo 
keď si nenazbierajú dostatok medu na zimu, 
uhynú od hladu.

Včela, to nie je len ten známy med. Čo všetko sa 
dá od nich ešte získať?

Okrem medu ja získavam vosk a propolis. 
Ale dá sa ešte zobrať aj peľ a včelí jed. To po-
sledné je také pre mňa zvláštne. Znamená 
to úhyn veľkého množstva včiel. Predstavte 
si, koľko jedu obsahuje malé včelie žihadlo 
a koľko ich treba na nazbieranie upotrebi-
teľného objemu. Čo žihadlo, to jeden život 
včely.

Skryštalizovaný med. Veľa ľudí si myslí, že je 
pokazený.

To je ich neznalosť. Najrýchlejšie skryštali-
zuje repkový. Ale po čase to spravia všetky. 
Od poctivého včelára ak kúpite med, nemu-
síte sa báť, že  sa pokazí. Pravý med sa totiž 
nekazí. Vydrží aj tisícky rokov – aj keď skryš-
talizovaný. To sa ale dá rýchlo napraviť. Po-
norte len fľašu s takýmto medom do teplej 
vody a máte ho opäť tekutý. Určite je lepší 
ako ten, čo si kúpite niekde v obchode. Po-

kaziť sa môže med, ktorý obsahuje veľa vody. 

Rada od skúseného včelára na záver: Ak niekde 
pri prechádzke musíme prejsť popri úľoch  alebo 
natrafíme na uniknutý roj, ako sa správať, aby 
sme si neužili včelie bodnutie?

Ak sa dá, včelám sa vyhnite. Ak nie, tak ur-
čite nerobte prudké pohyby, neoháňajte sa, 
tým ich provokujete k útoku. Včela si bráni 
svoje teritórium. Ale včely dráždi aj ľudský 
pot, alkohol, voňavky, spreje, dokonca aj mo-
bily. Ako som povedal, mám úle v záhrade. 
Ak človek pozná ich spôsob života, naučí sa 
s nimi aj žiť.

Vychovávate si nasledovníkov, odovzdávate svo-
je skúsenosti?

Nie, neodovzdávam. Žiaľ, vo všeobecnosti je 
doba, keď mladí pozerajú len do mobilov a 
počítačov. Takéto aktivity, kde treba človeka, 
aby fyzicky niekde bol a niečo robil, ktoré 
vyžadujú čas a trpezlivosť, nevzbudzujú v 
nich záujem. Aj keď teraz človek vymyslel sa-
moopelivé rastliny, bez včiel to nepôjde. To 
nie sú len poľnohospodárske plodiny, to sú aj 
divo rastúce rastliny. Veď aj Albert Einstein 
raz povedal: „Päť rokov po uhynutí posled-
nej včely na Zemi ľudstvo vymrie.“ On to 
povedal, ale my nerobíme nič, aby sme tomu 
zabránili.

Rozhovor bol veľmi zaujímavý aj preto, lebo 
som ho robila naživo. Vtedy sa dozviete ob-
rovské množstvo informácií, ktoré sa do novín 
nezmestia. Život včiel je fascinujúci svojou or-
ganizovanosťou a pracovitosťou. Včelárenie je 
zas o trpezlivosti a vnímavosti, ako sa dokážete 

zžiť s tými drobnými tvormi.  Ak vás rozhovor 
zaujal, nájdite si o včelách viac informácií, ne-
budete sklamaní.

Okrem iného idú letné prázdniny, ak nebude-
te vedieť, kam sa vybrať s deťmi na výlet, pán 
Beňo odporúča navštíviť Skanzen včelárstva 
v Kráľovej pri Senci, kde majú veľkú zbierku 
úľov a o včelách sa dozviete veľa ďalších zau-
jímavostí.

BH
Foto: BH
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BaPka BlaškOvÁ
Dvanást gulášov
V polovičke mája senyory z trnavského okresu varyly guláš. Na štart sa postavylo dvanást druž-
stév. Táto veselá akcija sa konala na Dobrej Vode. Počasý som objednala, bolo fajnovo, any hor-
ko, any zima, tak akurát. Na dvore pri kultúrnem dome to šecko začalo. Po privýtaný a štarte 
sa friško začalo varyt. Vóna z kotlov sa tahala po celém okolý. Jedny varyly bravčový, druhý 
hovadzí, aj z dzivyny, z fazule, s vínom, konakom, aj lečom. V kotly som vydzela plávat klo-
básu aj rebrá (nevým z čeho) no bolo aj údzené maso, alebo bóčik. Kolko ludzí tolko chucí. Z 
Jaslovských Bohuníc nám došol fandzit plný autobus koštuvačov. Kým sa varylo šeci išli na 
prechádzku na Dobrovodský hrat ze sprévotcom. Medzi tým došla na služebnú cestu naša 
pany starostka, hnet po príchode hu výtal a venoval sa jej mladý domáci rychtár. Hladná 
partyja sa vrácila z prechádzky, porota odebrala vzorky z gulášov a vyhodnocila dvanást 
prvých mýst. Šecky guláš-partyje dostaly dyplomy a darčeky. Po společném focený bol 
konec ceremónyje, šak zme sa snažily  a šeci zme  vyhrály. Naša pany dochtorka si umyla 
ruky v minerálke (kvóly hygjene) a jako pretskokan okoštuvala náš čerstvo dovarený 
guláš, usúdzila, že je jedlý a slávnostne povolila jeho konzum. Za túto dobrotu sa len tak 
zaprášilo, fúj, taký bol dbrý, že nékerý si daly aj nášup. Za chvílu bol kotel prázny, Maly 
zme na pláne po sýtem obede posedzet si pri harmanike a vínku. Zaspívat, možná aj 
zatancovat. Ale folklór sa nekonal, rozehnala nás búrka. Tak zme sa pobraly ustatý , ale 
ščasný domov. Šak zme šeci vyhrály. Na kerý konec okresu nás na rok zaveje gulášový 
veter?  A ešce pikoška, bola by som aj zabudla. Ja som na tejto akciji stretla jednu zva-
záčku, s kerú som bola v šedesátempátem  vlakom družby v sajúze. Na trase Odesa 
– Kyjev – Moskva. A to zme sa nevydzely celých padesáttry rokov. A ešče jedna, naša 
starostka utrpela na gulášovej služebej ceste „úraz“. Roztrhla si silónky, očká jej utekaly 
jak po širokorochodnej. Uzná a preplací jej to OÚ?

Bapka Blašková

dočkali sme sa – ryby už spoznávajú nový domov

Konečne prišiel čas a náš rybník ožil. 
Netradične teplé počasie v zime spô-
sobilo, že práce na čistení a oprave 

rybníka sa natiahli až do začiatku mája. V 
prvý májový týždeň začala prúdiť do rybní-
ka voda a my sme pozorne sledovali, kým sa 
rybník celkom naplní. Potom bolo ešte po-
trebné počkať zopár dní, aby sme zistili, či je 
všetko v poriadku a či je už voda v rybníku 
vhodná na to, aby mohla prijať svojich no-
vých obyvateľov. 
Nastal ten správny moment a v rybníku sa 

objavili prvé ryby. Dňa 22.5.2018 sme do ryb-
níka vypustili viac ako 400 kg krásnych kap-
rov K3, čiže trojročných kaprov. Teraz bude 
potrebné ryby intenzívne prikrmovať, aby sa 
rýchlo adaptovali na nový domov. Keďže je 
už pokročilá jar a teploty sú pomerne vyso-
ké, je to už hraničný termín pre zarybnenie. 
Rybári sú však už nedočkaví, všetci sa tešíme 
na novú lovnú sezónu, ktorá bude síce v tom-
to roku trochu kratšia, ale je to daň za to, že 
máme krásny, vyčistený rybník s esteticky, ale 
hlavne funkčne spevnenými brehmi. V tom-

to roku samozrejme plánujeme ešte ďalšie 
komplexné zarybnenie aj inými druhmi rýb, 
ktoré uskutočníme v jesenných mesiacoch. 
Vzhľadom na to, že už máme „živú“ vodu, 
môžeme začať loviť ryby. Novú lovnú sezónu 
začneme 1.6.2018. Povolenky našim členom 
začneme vydávať od 1.6.2018.
Viac foto nájdete na webe obce. 
 Prajeme úspešný lov!

Správna rada OZ MEANDER 
Foto: Ing. Branislav Fitoš
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šPOrt

V jarnej časti sezóny sa mužstvo mo-
bilizovalo - zapracovávali sa mladí 
hráči, ktorí nemali veľké skúsenosti 

s mužským futbalom, a to bol náš prioritný 
cieľ. Štart do sezóny sa nám veľmi nevydaril a 
výsledky neboli veľmi priaznivé ani samotná 
predvedená hra. 
V prvom kole sme doma prehrali s Malženi-
cami 0:4, Trenčianske Stankovce sme porazili 
1:0, v  Partizánskom prišla prehra 1:0, doma s 
Bolerázom 1:1,vo Vrbovom 1:1, doma s Do-
manižou prehra 1:2, v Prečíne remíza 2:2, v 
Hlohovci prehra 3:1, nasledovalo dôležité ví-
ťazstvo v hektickom zápase na domácej pôde 
proti mužstvu z Veľkých Kostolian 5:4, kde 
sme už v 49. minúte prehrávali 0:3. Nakoniec 
sa chlapci zmobilizovali, dokázali zabojovať a 
nepriaznivý stav v náš prospech otočiť na 5:4. 
Bol to zároveň zápas, ktorý nás definitívne za-
chránil vo 4. lige, pretože v tomto ročníku mali 
vypadávať 4 mužstvá. 
V A mužstve po zápase v Hlohovci po vzá-
jomnej dohode sme sa rozlúčili s trénerom Pa-
trikom Maronom a v mene celého výkonného 
výboru sa mu chceme poďakovať za odvedenú 
robotu za obdobie, ktoré u nás pôsobil. Jarnú 
časť dotrénoval Marek Juhász, obsadenie tré-
nerského postu sa rieši. Chýbajú nám aj viacerí 
absentujúci hráči, ktorí pre rôzne zranenia v 
jarnej časti laborujú so svojimi zdravotnými 
problémami a nastupovali na zápasy len spo-
radicky, ako: Matej Meško, Samuel Poláček, 
Vladimír Hrabovský, Patrik Nemček, Kristián 

Maron, Marián Prvý. 
Niektoré zranenia sú vážne - Marián Prvý sa 
rozhodol ukončiť svoju aktívnu činnosť. Je to 
náš odchovanec, ktorý u nás pôsobil od mlad-
ších žiakov a pôsobil úctyhodných 8 rokov v 
našom klube ŠK Blava 1928 Jaslovské Bohuni-
ce. Chceme sa mu poďakovať a popriať hlavne 
veľa zdravia v osobnom živote. 
V letnom prestupovom období by sme chceli 
vhodne doplniť mužstvo o 4 - 5 hráčov,  zmo-
bilizovať sily, do nového súťažného ročníka 
nastúpiť plný elánu a s chuťou potešiť nášho 
fanúšika. Treba ešte spomenúť, že počas jar-
nej časti sa odhlásili 2 mužstvá zo súťaže, a to 
MŠK Trenčianske Teplice a MFK Nová Dub-
nica. Bohužiaľ, stáva sa to aj na takejto vysokej 
úrovni - to všetko prináša futbalový život a celá 
súťaž sa s týmto stavom musela vyrovnať. 
Aktuálny stav našich mužstiev je nasledovný: 
Blavíčatá - tréner Matej Meško, prípravka – 
tréner Marek Maška, žiaci - Martin Machovič, 
starší a mladší dorast – tréner Ľuboš Vidlička a 
Marek Juhász - A mužstvo. 
Tento stav si chceme zachovať aj do nového sú-
ťažného ročníka 2018/2019.
V zime sme organizovali v mene klubu ŠK 
Blava 1928 Jaslovské Bohunice halové turnaje 
v Hrnčiarovciach nad Parnou pre Blavíčatá a 
prípravku, kde chlapci predviedli veľmi slušné 
výkony. 

Za organizáciu zápasov sme dostali pochvalu
Na našom ihrisku prebiehali aj za účasti Slo-

venského futbalového zväzu futbalové zápasy 
finále Slovenského pohára žien medzi mužstva-
mi ŠK Slovan Bratislava – Partizán Bardejov,  
kde sa tešili z výsledku hráčky Slovana 2:0 a od 
rána bolo v našom areáli futbalový dievčenský 
turnaj pod názvom Energia ženského futbalu, 
kde bolo 260 dievčat do 12 rokov z celého Slo-
venska. Počas tejto akcie sprevádzali na ume-
lej tráve rôzne atrakcie pre mládež. Osobne 
si myslím, že každý si došiel na svoje. Za túto 
organizáciu nás pochválili členovia Slovenské-
ho futbalového zväzu a akciu hodnotili veľmi 
pozitívne a na vysokej úrovni. Navštívil nás aj 
samotný prezident SFZ Ján Kováčik, s ktorým 
som osobne prehodil pár slov. Nešetril slova-
mi chvály na náš nádherný futbalový štadión 
a organizáciu, za čo by som sa chcel v mojom 
mene poďakovať všetkým, ktorí pridali ruku k 
dielu. 
Následne sme na našom štadióne organizovali 
Slovakia Cup skupinu B do 18 rokov za účasti  
českej reprezentácie, USA, Ukrajiny, Walesu, 
kde mentori jednotlivých mužstiev hodnotili 
veľmi vysokú úroveň nášho štadióna a organi-
zácie. 
Na záver by som sa chcel poďakovať obci Ja-
slovské Bohunice za podporu a pomoc, sta-
rostke Božene Krajčovičovej, poslancom 
obecného zastupiteľstva, fanúšikom futbalu a 
poďakovanie patrí aj vám všetkým.

Mgr. Marek Juhász

vo veľkých kostoľanoch sa rozhodlo 
o našom zotrvaní v 4. lige

stOlný tenis OPäť PrePisOval svOJe 
histOrické úsPechy

V skončenej sezóne 2017/18 sme opäť prepi-
sovali historické úspechy nášho klubu a do-
siahli sme najväčšie úspechy v histórii klubu! 
Naše A družstvo suverénnym spôsobom bez 
straty bodu vyhralo 3.ligu a postúpilo do 2. 
ligy! Zároveň A družstvo žiakov vyhralo 1. 
ligu žiakov a postúpilo na majstrovstvá Slo-
venska.

Do súťaží v poslednej sezóne sme vstupovali so 
7 družstvami - 5 v súťažiach dospelých a 2 v 
súťaži žiakov. Napriek tomu, že priamo si po-
stup nevybojovalo žiadne družstvo, nakoniec 
až 3 družstvá postúpili do vyšších súťaží. Keď-
že zo 4. ligy odstúpilo družstvo Moravského 
Svätého Jána,  stalo sa naše B družstvo účast-
níkom krajskej súťaže 4. ligy. Svoje miesto v 5. 
lige prenechalo nášmu C-čku. Z 8. ligy sa do 7. 
ligy  po odstúpení Malženíc dostalo naše D-
-čko. Takže ambície týchto troch družstiev ako 

nováčikov neboli pred štartom súťaží vysoké. 

Po prvej stabilizačnej sezóne v 3. lige (2016/17) 
malo však najvyššie ambície v súťaži naše A-
-čko. Naplnilo ich neuveriteľne suverénne, 
keď vyhralo 3. ligu a postúpilo do 2. ligy 
bez straty bodu po výhre vo všetkých 22 zá-
pasoch! Náskok pred druhým v poradí - ŠKP 
Trnava - bol neuveriteľných 11 bodov. Za svoj-
ho pôsobenia v stolnom tenise si nepamätám 
takýto suverénny výsledok akéhokoľvek klubu 
v tak vysokej súťaži!  O tento najväčší histo-
rický úspech sa zaslúžili hráči: Patrik Sýko-
ra, Miroslav Rábara, Vladimír Tibenský, Jo-
zef Čápka a Lukáš Mužila. Po piatich rokoch 
suverénneho kraľovania na poste klubovej 
jednotky Mira Rábaru nahradil Patrik Sýkora. 
Potešiteľné je to, že sa tak stalo z dôvodu rastu 
Patrikovej výkonnosti a nie poklesu výkonnos-
ti Mira Rábaru. Našim najväčším súperom aj 

napriek 2. miestu ŠKP Trnavy boli Špačince, 
ktoré nakoniec skončili na 4. mieste. Proti nám 
v susedskom derby však vždy postavili naj-
silnejšiu zostavu. Napriek tomu sme ich zdola-
li - doma 10:8 a vonku 11:7. Okrem toho sme 
ešte 2x vyhrali 11:7 (Zavar a Vrbové) a ďalších 
súperov sme deklasovali výraznejším rozdie-
lom. Úspešnosť našich hráčov: Patrik Sýkora 
92,1% (70 výhier/76 zápasov), Miroslav Rá-
bara 85,7% (72/84), Vladimír Tibenský 77,6% 
(59/76), Jozef Čápka 61,7% (37/60), Lukáš Mu-
žila 75% (42/56). V rebríčku celej súťaže bol 
Patrik Sýkora na 2. mieste, Miro Rábara na 3. 
mieste, Vlado Tibenský na 7. mieste.

B družstvo ako nováčik v 4. lige obsadilo pek-
né 4. miesto len so stratou 3 bodov na Piešťany 
C postupujúce z 2. miesta do 3. ligy. Vzhľadom 
na to, že až 3 body sme stratili s Križovanmi (5. 
miesto) a 2 body so Senicou (6. miesto), mohli 
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sme bez týchto zaváhaní veľmi reálne bojovať o 
postup z 2. miesta. Nie vždy však mohlo druž-
stvo nastúpiť v najsilnejšom zložení, keďže 
jeho najlepší hráč,  Lukáš Mužila, nastupoval 
aj za A-čko pri výpadku niektorého z jeho hrá-
čov. A zápasy oboch družstiev sa vonku hrali 
vždy v rovnakom čase.  B-čko nastupovalo v 
zložení: Lukáš Mužila 81,2% (56/69), Pavol 
Heteš 72,4% (42/58), Štefan Lehen 53,6% 
(30/56), Karol Gajdoš ml. 47,1% (32/68), Pe-
ter Gajarský 60,9% (14/23), František Rolenčík 
44,4% (12/27), Miloš Rapant 60% (6/10). 

C družstvo v pozícii nováčika v náročnej 5. 
lige bojovalo na chvoste tabuľky, nakoniec 
skončilo na 11. mieste a v súťaži sa zachránilo, 
o čo sa pričinili: Peter Gajarský 63,9% (23/36), 
František Rolenčík 46,7% (28/60), Miloš Ra-
pant 43,3% (26/60), Tibor Matovič 37,5% 
(15/40) a Rasťo Michalec 32,4% (22/68).

D-čko ako nováčik v 7. lige uhralo 8. miesto 

v súťaži. Za družstvo pravidelne nastupovali aj 
žiaci Tomáš Hyža a Tomáš Matovič. Ku koncu 
súťaže už aj slušne bodovali, čo je prísľubom 
do ďalšej sezóny. Úspešnosť hráčov: Rasťo Mi-
chalec 71,9% (46/64), Tibor Matovič 63,6% 
(21/33), Karol Gajdoš st. 56,1% (37/66), To-
máš Hyža 36,1% (26/72), Tomáš Matovič 22,2 
% (14/63). 

E-čko skončilo v 8. lige na konci tabuľky. Toto 
družstvo však nemá žiadne veľké výkonnostné 
ambície, ale slúži len ako vstup mladej gene-
rácie do stolného tenisu dospelých. A tento 
účel aj napĺňa. Za družstvo nastupovali len 
mládežníci a žiaci: Tomáš Hyža, Adrián Rolen-
čík, Viktória Urbanovská, Lucia Čapkovičová, 
Martina Čápková, Soňa Krajčovičová, Ondrej 
Zachar, Marek Hulík.

Historický úspech dosiahlo aj A družstvo 
žiakov víťazstvom v 1. lige žiakov - tým sa 
stali majstrami Trnavského kraja. Zároveň si 

vybojovali postup na majstrovstvá SR druž-
stiev. V súťaži zvíťazili pred Kútmi, Piešťanmi 
a Galantou. Zo 14 zápasov zaváhali len 2x (1 
prehra, 1 remíza). O úspech sa zaslúžili: Tomáš 
Hyža 86,1% (31/36), Tomáš Matovič 86,1% 
(31/36), Viktória Urbanovská 81,8% (27/33), 
Lucia Čapkovičová 71,4% (15/21). Je to skvelý 
úspech a v podstate sa ním po 33 rokoch vy-
rovnali svojim predchodcom z dôb minulých. 
V sezóne 1984/85 rovnaký úspech dosiahli 
vtedy žiaci Peter Petric, Jozef Daniš, Pavol He-
teš, Jozef Čápka.

B družstvo žiakov skončilo na 7. mieste 1. 
ligy žiakov a zostúpilo do 2. ligy. Za družstvo 
nastupovali: Adrián Rolenčík 58,3% (14/24), 
Marek Hulík 48,7% (19/39), Kristián Mako-
vica 23,3% (7/30), Matúš Michalička 15,15% 
(5/33). 

V nasledujúcej sezóne už kategóriu žiakov 
opúšťajú Tomáš Hyža, Tomáš Matovič, Lucia 
Čapkovičová aj Adrián Rolenčík. Preto bude 
na ostatných žiakoch z B družstva, aby prevza-
li štafetu po svojich úspešných predchodcoch 
a aspoň sa priblížili k ich úspechom. Kategóriu 
žiakov doplníme talentovanými žiakmi z prí-
pravky.

Na záver mi dovoľte poďakovať v podstate 
celému oddielu za dosiahnutie historického 
úspechu. Tento určite nie je len dielom hráčov, 
ktorí sa na ňom priamo podieľali, ale poďako-
vanie patrí aj: - výkonnému výboru, ktorý už 
10 rokov pracuje v rovnakom zložení - pred-
seda: Tibor Matovič, pokladník: Miloš Rapant, 
tajomník: Jozef Čápka, a jeho premyslenej a 
koncepčnej práci pri dopĺňaní oddielu, práci 
s mládežou a koordinácii a riadení siedmich 
družstiev, - trénerovi RNDr. Karolovi Gajdo-
šovi, ktorý je najdôležitejším článkom oddielu 
pri výchove žiakov a nových talentov. Trpez-
livo až do omrzenia s nimi driluje základnú 
abecedu stolného tenisu, -všetkým ďalším 
členom oddielu za prístup k tréningom, zápa-
som a vytvorenie žičlivej atmosféry v klube. V 
neposlednom rade chcem poďakovať aj vede-
niu obce Jaslovské Bohunice a vedeniu školy 
za vytvorené podmienky a ústretovosť pre náš 
šport.

Ing. Jozef Čápka
tajomník VV STK

STK Jaslovské Bohunice – víťaz 3.ligy v sezóne 2017/2018:
Hore zľava: Miroslav Rábara, Patrik Sýkora, Jozef Čápka 
Dole zľava : Lukáš Mužila, Vladimír Tibenský

naši žiaci BOli dvakrÁt 
na maJstrOvstvÁch slOvenska

V Ružomberku sa konali 1. 5. Majs-
trovstvá SR v stolnom tenise druž-
stiev st. žiakov a po nich v Prešove 2. 

- 3. 5. aj  Školské majstrovstvá v stolnom te-
nise žiakov ZŠ a osemročných gymnázií . Na 
obe podujatia sa prebojovali aj žiaci nášho 
oddielu a to ako víťazi  1. ligy a tiež ako víťazi 
Školských majstrovstiev kraja. 

Kompletná slovenská špička

V Ružomberku sa predstavila takmer kom-
pletná slovenská špička  v kategórii st. žiakov. 
Najväčším favoritom bolo družstvo ŠOG Nitra 
s Filipom Delinčákom (2. hráč slovenského 
rebríčka) a Félixom Ivančom (4.). Svoju do-
minanciu aj potvrdilo, keď suverénne zvíťazi-
lo pred Ružomberkom a Topoľčanmi, hoci aj 
tieto družstvá mali vo svojom strede hráčov 
z TOP 10 slovenského rebríčka.  Na štvrtom 
mieste skončili Lok. Košice, na piatom MSK 

Čadca, na šiestom ŠKST Karlova Ves.  Siedmu 
priečku napokon obsadili hráči ŠK Orion Belá 
nad Cirochov, práve pred našim družstvom. 

Majstrovstvá bez dievčat

Na majstrovstvách SR nemohli hrať dievčatá 
napriek tomu, že v Trnavskom kraji v súťaži-
ach mohli nastupovať. Takže za naše družstvo 
nemohli nastúpiť Lucia Čapkovičová ani Vik-
tória Urbanovská. Ako náhradník zaskočil 
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Adrián Rolenčík. Naši  tak hrali v zostave: To-
máš Hyža, Tomáš Matovič a Adrián Rolenčík. 
V základnej skupine postupne prehrali s Koši-
cami 0:3 , keď jediný set vyhral Tomáš Hyža s 
Palušekom (16. v rebríčku), s Čadcou a Nitrou 
tiež po 0 : 3.

Uspokojili sme sa aj s 8. miestom

Obsadili tak v skupine podľa očakávania po-
sledné 4. miesto a v boji o 7. miesto sa stretli 
s Belou nad Cirochou. Favoriti boli rozhod-
ne, aspoň čo sa týka rebríčkového postavenia, 
naši súperi, ale naši začali výborne, keď Tomáš 
Hyža zdolal jasne Országha (43.) 3 : 0, Tomáš 
Matovič Charituna (54.) 3:2 a na zápasy sme 
viedli 2 : 0, takže našim stačilo už len jedno ví-
ťazstvo. Žiaľ, Adrián Rolenčík aj napriek veľkej 
snahe nestačil na Mitríka (75.), a tak na ďalšiu 
dvojhru nastúpil Tomáš Hyža proti Charituno-
vi, ktorého herný štýl mu sedel menej. A hoci 
dokázal vyrovnať z nepriaznivého stavu 0:2 na 
2:2, rozhodujúci set patril súperovi. V rozho-
dujúcej dvojhre Tomáš Matovič, podobne ako 
pred ním Tomáš Hyža, vyrovnal na 2:2, ale pi-
aty set ani on nezvládol, a tak sme sa museli 
uspokojiť aj s ôsmym miestom.  Napriek tomu 
naši svojím vystúpením síce neoslnili, ale ani 
nesklamali. Už samotný postup medzi slo-
venskú elitu je pre Jaslovské Bohunice ob-
rovským úspechom. 

Do Prešova ako víťazi krajského kola

Po skončení majstrovstiev v Ružomberku sa 

naši presunuli do Prešova, kde sa zúčastnili  
Školských majstrovstiev Slovenska v stolnom 
tenise žiakov základných škôl a osemročných 
gymnnázií , kde postúpili ako víťazi krajského 
kola. Na ceste do Prešova sa k nim pridal ešte 
aj Marek Hulík. V Prešove sa hralo podobným 
systémom ako v Ružomberku, avšak okrem 
dvojhier sa hrala aj štvorhra a stretnutie dvoch 
družstiev sa končilo dosiahnutím 4. bodu.

Boli sme nasadení ako poslední

Naše družstvo bolo opäť nasadené ako posled-
né - ôsme, nakoľko naši hráči sú v slovenskom 
rebríčku na nízkych pozíciách, keďže sa pravi-
delne nezúčastňujú turnajov SPM (Slovenský 
pohár mládeže).  Aj napriek tomu sme verili v 
lepší výsledok ako v Ružomberku a po zhliad-
nutí súpisiek súperov sme si dali cieľ obsadiť 5. 
miesto. Prvé štyri nasadené družstvá boli opäť 
nabité „esami“. Dokonca družstvo ZŠ Energe-
tikov Prievidza, ktoré malo Delinčáka a Ivan-
ča, posilnil ešte Jakub Goldír, najväčší súčasný 
talent slovenského st. tenisu , ktorý je prvý v 
rebríčku SR ml. žiakov a 6. v rebríčku st. žia-
kov.  Naši sa v základnej skupine najprv stretli 
so ZŠ Ďumbierska B. Bystrica, ktorú zdolali po 
dobrom výkone 4:0 (Hyža a Matovič po 1.5, 
Hulík 1). Potom prehrali so Šp. gym. Trieda 
SNP 104, Košice 2 a to  1: 4 (Matovič 1) a so ZŠ 
s MŠ Školská 447/2, Turč. Teplice  0:4. Za Turč. 
Teplice hrali hráči, ktorí deň predtým štarto-
vali za Ružomberok na M-SR klubov a obsa-
dili tam 2. miesto. V skupine tak naši obsadili 

vytúžené 3. miesto a na druhý deň hrali o 5. 
miesto s Gym. Ľ. Štúra Modra. 

O historický úspech sme urputne bojovali

Naši nezačali dobre, Tomášovci prehrali obe 
prvé dvojhry a bolo 2:0 pre súpera. Našťastie 
k obratu zavelil Adrián Rolenčík, ktorý zmietol 
trojku súpera. O vyrovnanie sa pričinila dvojica 
Tomáš Matovič a Tomáš Hyža, ktorí vo  štvor-
hre po urputnom boji  zvíťazili 3:2 a vyrovna-
li tak stav stretnutie na  2:2. V ďalšej dvojhre 
Tomáš Hyža nedal šancu súperovej trojke (3:0) 
a potom Tomáš Matovič v najkrajšom zápase 
celého stretnutia po takmer životnom výkone 
zdolal Jakuba Krebsa (inak hráč Pezinka) tesne 
3:2 a mohli sme sa radovať z krásneho piateho 
miesta. Tomáš inak viedol už 2:0 na sety, súper 
vyrovnal a v piatom sete mal dokonca 2 meč-
baly . Set napokon vyhral Tomáš 15:13. Žiaci 
nášho stolnotenisového oddielu sa tak zaslúžili 
o historický úspech svojej ZŠ, veď 5. miesto na 
Slovensku je priam fantastický výsledok!  Za 
svoj výkonnostný rast však vďačia aj svojej ZŠ, 
ktorá poskytuje nášmu oddielu priestory a vy-
chádza všemožne v ústrety. 

Verím, že táto spolupráca školy a oddielu 
bude aj s prispením obce ďalej úspešne po-
kračovať a možno sa dočkáme v budúcnosti 
podobných a možno aj väčších úspechov. 

RNDr. Karol Gajdoš

A-družstvo žiakov zľava:
Tomáš Hyža, Lucia Čapkovičová, Tomáš Matovič (na fotografii chýba Viktória Urbanovská)

Foto: Karol Gajdoš st.
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majster slovenska – milan smutný

Na ďalšej aprílovej súťaži sa dňa 
29.4.2018 v ďalekom Liptovskom Mi-
kuláši v tlaku na lavičke (benchpress) 

predstavil náš pretekár Milan Smutný. Milan 
každou súťažou naberá na sile, čo dokázal aj v 
tejto súťaži. V  hlavnej kategórii OPEN do 82.5 
kg RAW (bez dresu) mu robili konkurenciu aj 
borci zo zahraničia, no ani jeden nedokázal 
dvihnúť väčšiu váhu ako náš pretekár. Milan 
všetkými platnými pokusmi 140, 145 a 155 kg 
sa stal majstrom Slovenska vo federácii WUAP 
a získal zlatú medailu pre B.A.S.T. klub.

Roman Hrčka, predseda B.A.S.T. klubu
Foto: P.S.

Vpravo Milan SmutnýMilan Smutný v čiernom (vpredu) 
a za ním Kristán Uhlík tiež v čiernom

Dňa 7. a 8. 4. 2018 sa v Nových Zám-
koch konali Medzinárodné majstrov-
stvá Slovenska v silovom trojboji pod 

federáciou GPC. Na súťaži mal B.A.S.T. klub 
dvojnásobné zastúpenie. 
Ako prvý súťažil náš nový pretekár Tomáš Mi-
tošinka a to v kategórii DORAST 16 - 17 do 75 
kg RAW. Tominovi pri vážení navážili hmot-
nosť 72,3 kg a pri jeho veku 17 rokov to bola 
vôbec jeho prvá súťaž. Musím ho pochváliť, 
pretože si počínal na nej veľmi dobre.
Ako prvú disciplínu absolvoval Drep a všetký-
mi úspešnými pokusmi pri váhach 135, 155 a 
160 kg sa prepracoval do vedúcej pozície. Pri 
benchpressi platnými pokusmi 85 a 95 kg a 
jedným neplatným na váhe 100 kg si udržal 
vedenie. Ako posledné išiel mŕtvy ťah, kde po-
koril opäť všetky váhy 150, 160 a 175 kg, avšak 
prišiel o zlato kvôli vyššej hmotnosti voči svo-
jmu súperovi. Jeho súper z Maďarska mal rov-
naký počet bodov 430 ako Tomáš, avšak o 1,5 
kg vážil menej. 
Ďalšie zastúpenie sme mali v Kristiánovi Uhlí-
kovi, ktorý po veľmi tvrdej príprave prišiel na 
súťaž s poraneným ramenom, čo ho dosť limi-
tovalo. Kristián sa nám predstavil v kategórii 
DORAST 18 - 19 do 110 kg RAW. Po platných 
pokusoch v Drepe na váhach 200, 215 si na 
svoj posledný naložil národný rekord 225 kg, 

ktorý tiež pokoril! Na benchpressi musel bo-
jovať nielen so samotnou váhou, ale aj s boľa-
vým ramenom. Pokusy na váhach 115 a 122,5 
kg pokoril, no ozvalo sa rameno a na tretí po-
kus radšej nenastúpil. V poslednej disciplíne 
v mŕtvom ťahu pokazil hneď prvý pokus svo-
jou netrpezlivosťou pri váhe 200 kg. No prá-
ve tento moment ho zrejme toľko nabudil, že 
druhý pokus na váhe 215 kg úspešne zvládol. 
Tretím pokusom váhou 231 kg vytvoril ďalší 
národný rekord. Kikovi bol umožnený aj do-
datočný štvrtý pokus o ďalšie pokorenie tohto 
už národného rekordu. Obecenstvo Kristiána 
prehovorilo a ten váhou neuveriteľných 240 kg 
vo svojich 18 rokoch posunul svoju hranicu 
národného rekordu! V konečnom zúčtovaní 
mal smolu ako pred ním Tomáš, nakoľko mal 
so svojím súperom zo Žiliny rovnaký počet 
bodov 577,5 , ale jeho súper bol o 6,4 kg ľahší a 
uchmatol mu tak zlato. 
Chlapci mi však urobili radosť aj striebornými 
medailami a hlavne svojou nezlomnou vôľou, 
keď bojovali aj so zranením a opäť raz úspešne 
reprezentovali náš klub a našu obec na takom-
to vrcholnom podujatí, akým sú majstrovstvá 
Slovenska.

Roman Hrčka, predseda B.A.S.T. klubu
foto: PS

dvakrát striebro z trojboja

Na fotke zľava: Kristián Uhlík a Tomáš 
Mitošinka
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V máji  prebehli na Slovensku Letné regi-
onálne majstrovstvá. V Západosloven-
skom regióne mal náš klub zastúpenie 

v kategóriách starší žiaci, staršie žiačky, doras-
tenci a dorastenky. Reprezentovali nás hráči 
Patrícia Junasová, Laura Nádaská, Natália Mr-
vová, Mária Matejčíková, Peter Kučera, Pavel 
Gula a Aleš Michalica. 
Medzi najúspešnejších patrí Pavel Gula, ktorý 
sa v kategórii starší žiaci stal víťazom v dvojhre 
aj štvorhre. Laura Nádaská v kategórii staršie 
žiačky obsadila 3. miesto v dvojhre aj štvorhre 

a Patrícia Junasová v kategórii dorastenky zví-
ťazila vo štvorhre. Všetkým hráčom ďakujeme 
za reprezentáciu klubu, ale aj  celej obci a víťa-
zom gratulujeme.
Momentálne prebieha aj regionálna súťaž 
družstiev, v ktorej náš klub postavil družstvá 
starších žiačok, dorasteniek A aj B, dorasten-
cov a mužov. Niektorým sa darí viac, niekto-
rým menej, ale súťaž ešte nekončí, tak si na de-
finitívne výsledky musíme počkať. V každom 
prípade si vážime všetkých hráčov, ktorí veľa 
obetujú a mnohých vecí sa musia vzdať, aby sa 

mohli tomuto športu venovať súťažne.
Okrem hráčov, ktorí sa zúčastňujú rôznych sú-
ťaží, funguje v našom klube od októbra teniso-
vá prípravka. Trénuje v nej 16 detí. Postupne sa 
zdokonaľujú v technike a dúfame, že čoskoro si 
aj oni vyskúšajú svoje prvé turnaje. 
V tomto mesiaci sme urobili tenisový nábor 
nových detí a v poslednom májovom týždni 
začalo trénovať 14 ďalších nadšených „tenis-
tov“. Dúfame, že im tá radosť a odhodlanie vy-
drží a že z nich vyrastú šikovní športovci.

Mgr. Ivana Michalicová

č O  n O v é  v  t e n i s e

Druhý aprílový týždeň si naši tenisti 
zbalili športové oblečenie, tenisky, švi-
hadlá a rakety a vydali sa na kondičné 

sústredenie. Tentokrát si za miesto sústredenia 
vybrali Športcentrum v Púchove. Nový mo-
derný hotel má k dispozícii vnútorné a vonkaj-
šie tenisové kurty, halu na viaceré športy, veľkú 
posilňovňu, detský kútik, wellness s bazénom, 
vírivkami a saunou. Tieto priestory naši špor-
tovci využívali na svoje tréningy trikrát denne. 
Tréneri Matúš Béreš a Patrik Obal ich vôbec 

nešetrili a decká naozaj makali. 
Prvýkrát sme na sústredenie zobrali aj deti z 
tenisovej prípravky. Najskôr sme sa tohto kro-
ku trocha obávali, ale ukázalo sa, že úplne zby-
točne. Detičky poctivo trénovali a za odmenu 
sa mohli pohrať v detskom kútiku. Každý večer 
sa všetky deti, veľké aj malé, vybláznili v bazé-
ne a vo vírivke. Obrovským pozitívom bolo, že 
sa veľmi zblížili. Tí starší pomáhali mladším a 
stali sa z nich kamaráti. Trénerom sa podarilo 
zorganizovať aj spoločný tréning, na ktorom sa 

síce všetci zapotili, ale zároveň aj zabavili. Ra-
dosť bola na nich pozerať, boli jeden tím. 
Toto sústredenie dopadlo na jednotku s hvi-
ezdičkou. Svedčí o tom aj fakt, že decká po 
návrate domov zaujímalo, kedy bude ďalšie. 
Takže, na jeseň ideme opäť na to! 
Na záver jedna dôležitá vec: hlavnému trénero-
vi Bérešovi a trénerovi Obalovi ĎAKUJEME! 

Mgr. Ivana Michalicová
Foto: Jana Remenárová

sústredenie tenistov v Púchove dopadlo na 1*                                                       
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Sedíme v otvorenom kruhu. Náhodne vy-
braní ľudia. Z osobných dôvodov narušu-
jem stereotyp rozhovoru v uzatvorenom 

kruhu. Tak ako každý má právo na svoj názor, 
má i každý právo na únikovú cestu, na mož-
nosť nemať pocit obmedzenia jeho vnútornej i 
vonkajšej slobody. 
Počúvam, ako všetci vedia, čo je správne a čo 
nesprávne, aký je svet nespravodlivý, akí sú 
ľudia k sebe netolerantní či agresívni, ako si 
ničíme prírodu,  ako sú dnešné deti otrokmi 
počítačov a mobilov, ale ani raz nezaznelo, ako 
niečo urobiť pre dobrú vec alebo ako tok ne-
právostí zmeniť. 
Myšlienky sa mi rozutekajú a razom viem, čo 
by som urobila, keby som mala zázračný Ara-
belin prsteň. Vrátila by som našej matke Zemi 
panenskú prírodu a ľudom dala druhú šancu. 
Častokrát zdôrazňujem, že všade krásne, doma 
najkrajšie. Upozorňujem na nelegálne skládky, 
fotím smetiská a posielam ich obrázky kom-
petentným. Veľakrát bez odozvy. Hnevám sa, 
že nelegálna skládka na okraji lesa medzi Hlo-
hovcom a Dolným Trhovišťom odoláva času. 
Bola tam už za čias socializmu a je tam dote-
raz. Je to však nič proti tomu, že legálne sme-
tisko pri Hlohovci, ktoré by malo byť kontrolo-
vané štátom, je hrozbou nášho regiónu, hoci je 
už vraj uzatvorené a rieši sa to postihmi, ale... 
Bude ešte komu dať pokuty? Toto smetisko je 
dôkazom zvrátenej moci peňazí a absolútneho 
cynizmu. Čo tu zostane pre našich vnukov? 
Bývalým majiteľom tohto areálu je to absolút-
ne jedno, oni už majú svoje dočasné raje.
A čo náš raj? Raj, ktorý ospevuje česká hymna, 
ktorá bola donedávna aj naša: „Voda hučí po 
lučinách, bory šumí po skalinách, v sadě skví 
se jara květ, zemský ráj to na pohled.“
Sme vodácko-turistická partia a chodíme  do 
prírody kvôli zážitkom. Netúžime získavať 
medaily či trofeje, ale vyhľadávame na svojich 
potulkách malebné kúty našej nádhernej do-
moviny. Ale dokedy? 
Tento rok sme začali turistickými aktivitami, 
vodácke sme si posunuli do druhej polovice 

roka. Vzhľadom na chrípkovú epidémiu sa 
Zimného výstupu na Klenovú zúčastnili iba 
dvaja členovia klubu: Marián Jančovič a Rudolf 
Moravčík. A tiež títo dvaja sa v rámci individu-
álnej turistiky pozreli aj trochu ďalej, ale každý 
na inú stranu našej modrej zemegule. Podrob-
nosti z ich ciest sme sa dozvedeli na výročnej 
schôdzi klubu. 
Rudko sa vo svojich 60+ rokoch vyštveral na 
Annapurnu a obdivoval z výšky viac ako 5 000 
m majestátne štíty 
osemtisícových hôr. 
Pohľad na nádher-
né prírodné obrazy, 
ktoré nasával plnými 
dúškami, vyvolal v 
ňom aj obrovskú po-
koru pred ich gigan-
tickosťou. Okrem ne-
uveriteľných scenérií 
videl aj obyčajný ži-
vot v Káthmande, v 
meste plnom prachu, 
hluku a chudoby, a tu 
si uvedomil, aké sú 
naše problémy ma-
licherné v porovna-
ní s dennodennými 
existenčnými pro-
blémami nepálskych 
ľudí. Ako sa vyjadril, 
bolo to úchvatné, raz 
mu to stačilo a lásku 
k horám bude živiť 
doma. 
Majo sa pre zme-
nu zatúlal do Južnej 
Ameriky. Z Argentí-
ny si odskočil do 
Uruguaja a odtiaľ sa 
presunul do Patagó-
nie, ktorú obdivoval 
v argentínskej a v čil-
skej časti. Učarovali 
mu prírodné pano-

rámy  pri ľadovci Perrito Moreno, štíty Torres 
del Paine alebo okolie El Chaltén či najvyššia 
hora Fitz Roy. Nezabudnuteľný zážitok mal aj 
z návštevy veľkolepých vodopádov Iguazú na 
hranici Argentíny a Brazílie.
A my ostatní vodáci-turisti brázdime blízke 
okolie a objavujeme pár umeleckých skvostov 
aj doma. Poznáte Haluzickú tiesňavu? Ak nie, 
je načase ju spoznať. Niekto o nej napísal, že 
svojou atmosférou a divokou vegetáciou evo-
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Klietky pre chov 
prepelíc a pasce 
na líšky a kuny, 

liahne na vajíčka

začnime každý od seba...
(Vodácko-turistické potulky)

Hrad Beckov Hradné bralo raj horolezcov
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kuje tajomný tropický prales. Po našej návšteve 
tiesňavy, malého chráneného klenotu prírody, 
môžeme tieto slová len potvrdiť. Haluzický 
potok, ktorý tečie roklinou, neustále sútesku 
formuje a mení ráz krajiny. Údolie plné tieňov, 
erózie, stromov obrastených brečtanmi a buj-
nej vegetácie dýchlo na nás večnosťou. Obdi-
vovať môžete aj nespočetné prehrádzky poto-
ka, ktoré boli vyhlásené za technicko-stavebnú 
pamiatku. Neďaleko tiesňavy sa nachádza aj 
zrúcanina románskeho kostolíka s  hradiskom 
a krásna vyhliadka na vrchu Hájnica, z ktorej 
dovidíte až na hrad Beckov.
Verme, že si túto prírodnú pamiatku zachová-
me aj pre ďalšie generácie.
Na našich potulkách sa zastavíme aj na hrade 

Beckov, ktorý prešiel veľkou rekonštrukciou a 
ponúka zaujímavé výhľady či do histórie alebo 
do okolia. O niečo vyššie v pohorí Považského 
Inovca sa vypína  hrad Tematín, ktorému pár 
aktivistov a dobrovoľníkov vdýchlo nový ži-
vot. Stojí za povšimnutie. Z Považia sa pomaly 
presúvame k Tríbeču. Navštívime Oponický 
kaštieľ s priľahlým parkom a jeho najväčším 
klenotom Apponyiovskou knižnicou, ktorá 
vznikla z bezprostrednej lásky ku knihe. Od-
porúčame atmosféru a ducha starých kníh 
vychutnať osobne. Vydávame sa ďalej k zrúca-
nine Oponickému hradu. Je to nenáročná pre-
chádzka lesom, na konci ktorej sa nadchýname 
nádherným výhľadom na dolinu od Zobora až 
po Bánovecko. Výlet  zakončíme na skalnatom 

kopci pri Kostolíku svätého Michala archanje-
la v Dražovciach. Výhľad na Zobor, Nitriansky 
hrad či stavebné mravenisko priamo pod nami 
v nás vyvolá uvedomenie si, že máme krásnu 
krajinu - hoc malú, ale veľkú srdcom. 
Aj keď nad ňou visí „Damoklov meč“ a tým 
sme obrazne povedané my, ľudia. No tiež my, 
ľudia, ju môžeme milovať a chrániť.  A tu sa 
vrátim na začiatok, začnime každý od seba.
Viac foto nájdete na webe obce. 

autor textu: Alena Mlčoch Hromadová
autor fotografie: Alena Mlčoch Hromadová, 

Ing. Marián Jančovič

Pohľad na Haluzice Haluzická tiesňava
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